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اطلاعیه سازمان انرژی 
اتمی درباره نفوذ به 

سرورهایش

محبعلی: روس ها می خواهند جلوی 
احیای برجام را بگیرند

اداره کل دیپلماســی عمومی و اطلاع رسانی سازمان 
انرژی اتمی ایران اعلام کرد: مطالب منتشره در فضای 
مجازی مبنی بر نفوذ به سرور پست الکترونیک شرکت 
تولید و توسعه انرژی اتمی با هدف جلب توجه عموم و 

فضاسازی های رسانه ای صورت گرفته است.
بر اســاس گزارش دریافتی از واحد فناوری اطلاعات 
شــرکت مادر تخصصی تولید و توســعه انرژی اتمی، 

مدیرکل پیشــین خاورمیانــه وزارت خارجه گفت: 
درباره ادعای همــکاری پهپادی ایران و روســیه و 
تاثیــرش بر روند مذاکرات، بیان می کند که با درگیر 
کردن ایران در اوکراین روابط میان ایران و اروپا هم به 
هم می ریزد و اجازه تحقق برجام و رفع تحریم ها داده 
نمی شود.انتخاب نوشت: قاسم محبعلی درخصوص 
تاثیر ادعای فروش پهپاد به روســیه توسط ایران، بر 
مذاکرات، عنوان کرد: »بخشی از اثراتش روشن شده 

است؛ یعنی تحریم های اروپایی و ...
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خزعلی: دیگر زندانی زیر ۱۸ سال نداریم
معــاون امور زنــان و خانواده ریاســت 
جمهوری گفت: جلســاتی در رابطه با 
اصلاح گشت امنیت اخلاقی در مجلس 
با اعضای هیئت دولت و اعضای شورای 
عالی انقلابی فرهنگی برگزار شده است 
و در شــورای عالی انقــلاب فرهنگی و 
کمیسیون های آن جلساتی برگزار شده 
که در رابطه با آن اطلاع رسانی خواهد 

شد.
انسیه خزعلی، معاون اموز زنان و خانواده 
ریاســت جمهوری درخصوص »اصلاح 
گشــت امنیت اخلاقی و اقدامات دولت 
در این رابطه« گفــت: تاکنون چندین 
جلسه در این رابطه برگزار شده است و 
مذاکراتی در حال انجام است ولی چون 
هنوز کار به مرحله نهایی نرسیده نمی 

توانم جزییات آن را بیان کنم.
او که با سیاســی خبرگزاری دولتی برنا 
گفت و گــو می کــرد، در ادامه گفت: 
جلساتی در رابطه با اصلاح گشت امنیت 
اخلاقــی در مجلس بــا اعضای هیئت 
دولــت و اعضای شــورای عالی انقلابی 
فرهنگی برگزار شده است و در شورای 
عالی انقلاب فرهنگی و کمیسیون های 
آن جلساتی برگزار شده که در رابطه با 

آن اطلاع رسانی خواهد شد.
خزعلی در پاســخ به این ســوال که آیا 
دولت در این باره لایحه ای ارائه خواهد 
کرد؟ تصریح کرد: این مســئله یا باید 
در شــورای عالی انقلاب فرهنگی انجام 

بگیرد و یا به توافق برســند که مجلس 
طرحی ارائه کند.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور 
در پاسخ به این سوال که آماری از زنان 
بازداشــتی دارید؟ گفت: تعداد  زندانی 
زیادی از زنان بازداشــتی آزاد شده اند. 

افرادی که قصور کمتری را مرتکب شده 
اند آزاد شده و مقصرین اصلی و با سابقه 
در زندان نگهداری و طبق گزارشی که 
دریافت کردیم دیگر زندانی زیر 18 سال 

نداریم و همگی آزاد شده اند.
خزعلی در پاســخ به این ســوال که از 

زندان زنان اخیرا بازدیدی داشــته اید؟ 
گفت: بله؛ اخیرا بازدیدی از زنان زندانی 

داشته ام و با آنها به گفت وگو پرداختم.
معــاون امور زنــان و خانواده ریاســت 
جمهــوری در پایــان گفت: بــا زنان 
بازداشتی در اغتشاشات اخیر گفت وگو 
کــردم و در خصوص مشــکلات برخی 
زنان زندانی قول پیگیری دادیم. معاونت 
امور زنان و خانواده ریاســت جمهوری 
پیشنهاداتی به ســازمان زندان ها برای 
تســهیل در آزادی برخــی زنان زندانی 

ارائه کرده است.

تعداد زیادی از زنان بازداشتی آزاد شده اند. افرادی که قصور کمتری 
را مرتکب شده اند آزاد شده و مقصرین اصلی و با سابقه در زندان 
نگهداری و طبق گزارشی که دریافت کردیم دیگر زندانی زیر ۱۸ 

سال نداریم و همگی آزاد شده اند

,,

ماجرای شلیک به دختر آملی 
»روز گذشته ویدئویی در شبکه های اجتماعی 
ضد انقلاب در دوپلان منتشر شد که در پلان 
نخست فردی مسلح از بالای چند پله وبلندی 
تیری شلیک می کند. با آنکه نوع سلاح، جنگی 
و غیر جنگی بودن آن مشخص نیست اما در 
همین اثنا و در پلان دوم تلفن همراه شخصی 
که در حال فیلم گرفتن از تجمع مردم آمل 

اســت به زمین می افتد و اطرافیان در حالی 
که دوربین گوشی هنوز روشن مانده و ضبط 
انجام می دهد می گویند که وی )مالک گوشی( 
گلوله خورده و به زمین افتاده است. جریان ضد 
انقلاب با مرتبط دانستن این دو فریم به یکدیگر 
مدعی شــده اند که فرد متوفی بر اثر اصابت 
شلیک از اسلحه فرد فریم نخست کشته شده 

است.«سرهنگ علی قیصری رئیس پلیس 
آگاهی مازنــدران در این خصوص به فارس 
گفــت: در این فیلم ادعا شــده که فرد مورد 
اصابت آن گلوله مرحومه چلاوی بوده است 
در صورتی که بررســی های ما نشان می دهد 
ویدئو پخش شده تقطیع شده و همانطور که 
در فیلم مشخص است زاویه تیراندازی از بالا 

به سمت پایین بوده در حالی که رد گلوله بر 
پیکر مرحوم چلاوی نشان می دهد که گلوله 
از جلو به عقب، از راست به چپ و از پایین به 
بالا به وی شلیک شده که این سه زاویه نشان 
می دهد هیچکدام از گلوله ها از بالا شــلیک 
نشده بلکه فردی از بین جمعیت)هم تراز با 

خانم چلاوی( به وی شلیک کرده است.

صدای پای طرحی نو در مجلس؛

طرح طبقه بندی اینترنت از همین حالا شکست خورده
با کمرنگ شدن احتمال فیلترینگ دائمی 
اینستاگرام و واتساپ، طرحی در کمیسیون 
فرهنگی مجلس ارائه شده اســت که در آن 
از ضــرورت قانونمند کردن فضای مجازی، 
تعیین سطوح دسترسی به اینترنت و خرید 
یک نرم افزار خارجــی در صورت عدم رفع 
مشکلات پلتفرم های داخلی خبر داده است

احمد راستینه، عضو و سخنگوی کمیسیون 
فرهنگی مجلس، در گفت وگو با ایلنا اظهار 
داشــت: ما در کمیسیون هم مطرح کردیم 
و با وزیر صحبت کردیم که اگر در فرصتی 
که به پلتفرم های داخلی برای رفع معایب و 
ارتقاء بسترها داده شده نتوانند اقدامات لازم 
را انجام دهنــد؛ این احتمال وجود دارد که 
به ســمت خرید یک پلتفرم قوی خارجی، 
حرکت کنیم.« او در ادامه مســئله تعیین 
سطوح دسترسی به اینترنت را نیز تشریح 
کرده و با بیان این که در تمام دنیا ســطوح 
دسترسی تعریف شــده است، اعلام کرد:« 
حتماً فردی که تجــارت بین المللی انجام 
می دهد، نیاز دارد که ســطح دسترســی 
مشخصی برای مبادلات تجاری در اختیارش 
قرار گیرد. همین طور استاد دانشگاهی که 
باید از ظرفیت های کتابخانه های دیجیتال 
سراسر دنیا، پژوهشکده ها و وبگاه های آماری 
در دنیا اســتفاده کند، نمی توانیم ســطح 

دسترسی اش را محدود کنیم.
حسینعلی افخمی پژوهشگر حوزه مطالعات 
ارتباطات، استاد دانشگاه و مدیر گروه رشته 
روابط عمومی دانشگاه علامه طباطبایی، در 
گفت و گو با خبرآنلاین و در پاســخ به این 
پرسش که طرح طبقاتی کردن دسترسی 
به اینترنت بین الملل چقدر قابل اجرا است و 
چقدر با اصل آزادی بیان و عدالت در تناقض 
است؛ گفت:« نابرابری دسترسی به اینترنت و 

طبقاتی کردن آن عاملی است که به شکاف 
دیجیتال دامن می زند؛ شکاف دیجیتال بلایی 
سر جامعه می اورد که در آن جامعه نادار از 
نظر پیشرفت عقب خواهد ماند و جامعه دارا 
رشد خواهد کرد و جلو می رود. این نگرانی 
همواره برای سازمان ملل نیز وجود داشته 
است و در نتیجه برای کشورهای ناتوان مالی 
مانند آفریقا در مرحله ای توسط سازمان ملل 

لپ تاپ های رایگان تهیه شد.«
تصمیم گیری فراملی برای اینترنت 

این اســتاد دانشــگاه در ادامه افزود: فلسفه 
رسانه های جدید، اینترنت و دنیای مجازی به 
وجودآمده این است که جوامع مختلف در دنیا 
به صورت یکسان پیشرفت کنند اما زمانی که 
بحث به دولت ها و چارجوب کشورها می رسد 
هر کشوری میخواهد سیاست های ملی خود 
را اعمــال کند و این موضوع برای ســال ها 
مورد بحث بوده اســت. یکی از راه حل هایی 
که برای این موضوع ارائه می شود این است 
که تصمیم گیری برای اینترنت باید فراملی 
باشد و سازمان ملل باید برای آن راه حلی در 
نظر گیرد تا هر کشوری برای خود به صورت 
ســلیقه ای عمل نکند اما در شــرایط فعلی 
چارچوب ساخت قدرت در کشورها مختلف 

متفاوت و این اجازه را نمی دهد.
طرح طبقه بندی اینترنت از همین حالا 

شکست خورده است
افخمی در ادامه با اشــاره به این موضوع که 
ایران، چین را الگو خود قرار داده است؛ گفت: 
نمی شود چین را الگو قرار داد این کشور دو 
تفاوت عمده با ایران دارد؛ یک آنکه یک نظام 
برنامه ریزی شده ای است با یک سیستم تک 
حزبی کمونیست و یا سوسیالیست که قدرت 
تصمیم گیری و اجرایــی را آن حزب دارد و 
قدرت قانون گذاری را نیز در اختیار دارد اما 

در ایران ما نه حزب واحدی داریم که قدرت 
مطلقه داشته باشد و در وهله دوم نظام رفاه 
عمومی ما نیز مانند کشور چین نیست که 

بهداشت رایگان داشته باشد.«
این پژوهشــگر حوزه ارتباطــات در ادامه 
افــزود:« ما از نظر امکانات و دسترســی به 
موهبات الهی در این کشور نابرابر هستیم و 
حال به این نابرابری اگر طبقه بندی اینترنت 
را نیــز اضافه کنیم به نقطه انفجار خواهیم 
رسید؛ طبقه بندی دنیای مجازی در فضای 
اجتماعی ایران پاســخگو نخواهد بود و اگر 
چنین طرحی ارائه شده است قطعا از همین 

حالا شکست خورده به حساب می آید.«
وی در ادامــه گفت:« با چه ملاکی می توان 
گفت کــه چه افرادی نباید به اینترنت بین 
الملل دسترسی داشــته باشند؟ قطعا این 
نابرابری که در دسترســی به وجود خواهد 

آمد مشکل ساز خواهد شد.«
نیما مجدی، کارشناس ارتباطات، در گفت 
و گو با خبرنــگار خبرآنلاین گفت:صحبت 
ما امروز بسیار متفاوت تر از سال ها، ماه ها و 
حتی هفته های گذشته است، مجلس شورای 
اســلامی بارها در خصوص اینترنت ملی و 
صیانت از حریم خصوصی صحبت کرده است 
اما این طرح هیچ  گاه به مرحله اجرا نرسیده 
و علت آن نیز تعامل با بازارهای خارج از ایران 
بوده است و یا مقداری زمان می برد تا اینترنت 
ملی در شرایطی ایجاد شود که مردم آمادگی 

پذیرش آن را داشته باشند.
وی در ادامه گفت:« اگر قرار بود اینترنت ملی 
را اجرایی بکنیم بهتر بود در طول زمان این 
اتفاق می افتاد تا مردم آن را بپذیرند و یا اگر 
کم و کاستی در اینترنت ملی و شبکه های 
مجازی داخلی وجود دارد در طول این مدت 

رفع رجوع می شده است.«

بازارهای منطقه را نیز از دست خواهیم داد!
این کارشــناس ارتباطات در ادامه گفت:در 
راســتای تحریم ایران به طور کلی ارتباط 
ما با بازارهای آسیا بیشتر از بازارهای غربی 
و کشــورهای اروپایی و آمریکایی است در 
نتیجه این بازارهای اطراف و همسایه را با این 
مسئله از دست خواهیم داد. به عنوان مثال 
یک استاد دانشگاه می خواهد مقاله خود را 
در سطح بین المللی منتشر کند و برای آن 
بسیار اینکار مشکل خواهد شد و این کار به 

گونه ای خود تحریمی است.
فیلترینگ؛ نقض آزادی بیان است

مجدی در ادامــه افزود: اگر قرار باشــد از 
اپلیکیشــن های داخلی نیز اســتفاده شود 
حداقل اینترنت بین المللی قطع نشود و ما 
در عصر ارتباطات هستیم و زمانی که دهکده 
جهانی مطرح شــد به این معنا است که ما 
بدون اینکه در کشور دیگری حضور داشته 
باشیم بتوانیم از کنفرانس های بین المللی و 

آموزش های بین المللی استفاده کنیم.
وی در ادامه گفت:همه ما می دانیم که برای 
اینکه بتوانیم علمی را به کشور وارد کنیم باید 
آموزش بگیریم و زمانی که اینترنت بین المللی 
وجود نداشته باشــد کارها سخت تر خواهد 
شد. کشورهایی را مانند روسیه برای اینکار 
مثال می زنند و می گویند در این کشور نیز 
اینترنت به همین شکل است؛ بله در روسیه 
نیز وضعیت اینترنت به این شــکل است اما 
در این کشور هزینه سنگینی برای اینترنت 
بین المللی صرف شده است و به اشخاصی 
مانند اســاتید دانشــگاه برای این اینترنت 
تخفیف می دهند تا در بحث علمی به مشکل 
بر نخورند و بهتر بود این اتفاق به مرور زمان 
می افتد و اجازه می دادنــد ما این بازارهای 

اطراف و بازارهای آسیایی را می داشتیم.«

اطلاعیه سازمان انرژی اتمی درباره 
نفوذ به سرورهایش

اداره کل دیپلماسی عمومی و اطلاع رسانی سازمان انرژی اتمی ایران 
اعلام کرد: مطالب منتشره در فضای مجازی مبنی بر نفوذ به سرور 
پســت الکترونیک شرکت تولید و توسعه انرژی اتمی با هدف جلب 

توجه عموم و فضاسازی های رسانه ای صورت گرفته است.
بر اســاس گزارش دریافتی از واحد فناوری اطلاعات شــرکت مادر 
تخصصی تولید و توســعه انرژی اتمی، دسترسی غیرمجاز از مبداء 
یک کشور خارجی مشخص، به سامانه پست الکترونیک این شرکت 
منجر به انتشــار محتوای برخی از پست های الکترونیکی در فضای 

مجازی شد.
در پی این امر، واحد فناوری اطلاعات شرکت تولید و توسعه انرژی 
اتمی بر اساس ترتیبات پیش بینی شده و در کوتاه ترین زمان ممکن 
ضمن انجام اقدامات لازم و پیشگیرانه، موضوع را از ابعاد مختلف مورد 
بررســی  قرار داد و گزارش اولیه خود را به مسئولان سازمان انرژی 

اتمی ارائه کرد.
لازم به ذکر اســت که محتوای موجود در ایمیل های کاربران حاوی 

پیام های فنی و تبادلات معمول و جاری روزمره است.
بدیهی است هدف از انجام این گونه تلاش های غیرقانونی که از روی 
استیصال انجام می شود، به منظور جلب توجه عموم، فضاسازی های 

رسانه ای و عملیات روانی بوده و  فاقد هرگونه ارزش دیگری است.
به گزارش ایسنا، یک گروه هکری به نام »بلک ریوارد« )پاداش سیاه( 
مدعی شــده بود با رخنه اطلاعاتی به شرکت مادر نیروگاه هسته ای 
بوشهر به اســناد و اطلاعاتی از جزئیات فعالیت های هسته ای ایران 

دست یافته است.
در اسناد جدیدی که گروه بلک ریوارد هم رسانی کرده نیز عکس ها و 
نقشه هایی از تاسیسات هسته ای، قراردادهای میان نیروگاه بوشهر و 
شرکت های دیگر، فیش های پرداخت و اسناد مربوط به ارزیابی ایمنی 
تاسیسات دیده می شود. گروه بلک ریوارد پیش از همرسانی اسنادی 
که می گوید با رخنه به شــرکت مادرتخصصی تولید و توسعه انرژی 
اتمی ایران به دست آورده، پیامی در شبکه های اجتماعی همرسانی 

کرد و خواهان آزادی زندانیان سیاسی شد.
شرکت بهره برداری نیروگاه اتمی بوشــهر یکی از زیرمجموعه های 

شرکت مادر تخصصی تولید و توسعه انرژی اتمی ایران است.

شکایت و مطالبات اعلامی خانواده 
»مهسا« چه بود؟ 

ایرنا نوشت: خانواده امینی همچنین از قصور احتمالی تیم پزشکی و 
تأخیر در رسیدگی به وضعیت درمانی مهسا شکایت داشته و خواستار 

پیگیری ویژه و شناسایی و معرفی مقصرین احتمالی حادثه شدند.
مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و اقلیت های دینی و مذهبی ضمن 
دیدار و گفت وگو با خانواده مهسا امینی، گزارشی از جزئیات این دیدار 

و دغدغه های خانواده امینی را به رئیسی ارائه کرد.
ماموستا »عبدالســلام کریمی« مشاور رئیس جمهور در امور اقوام و 
اقلیت های دینی و مذهبی برابر وظایف محوله و در راستای تقویت 
اتحاد و انسجام ملی و خنثی  کردن توطئه های دشمنان امنیت، اواخر 
هفته گذشته با خانواده مرحومه مهسا امینی دیدار و ضمن دلجویی 
مجــدد از آنها، بر ظرفیت بالای قانونــی برای پیگیری مطالبات در 

مراجع ذی ربط تأکید کرد.
در ایــن دیدار کــه در منزل پدر مهســا امینی انجام شــد، امجد 
امینی ضمن مطرح کردن خواســته های خود، بر پیگیری و نظارت 
رئیس جمهور بر روند رسیدگی به حادثه درگذشت فرزندش تأکید 
کرد.خانواده امینی همچنین از قصور احتمالی تیم پزشکی و تأخیر در 
رسیدگی به وضعیت درمانی مهسا شکایت داشته و خواستار پیگیری 

ویژه و شناسایی و معرفی مقصرین احتمالی حادثه شدند.
در پایان این دیدار مشاور رئیس جمهور ضمن ابراز همدردی عمیق 
خود از حادثه مذکور، بر پیگیری مطالبات خانواده امینی از مجاری 
ذی ربط، تأکید کرد: مرحومه مهسا امینی همچون دختر خودم بوده 
و قطعاً به صورت ویژه پیگیر این مسأله خواهم بود و تمامی دغدغه ها 
و مطالب خانواده امینی را شخصاً به استحضار رئیس جمهور خواهم 
رساند.ماموســتا کریمی پس از این دیدار گزارشی کامل از جزئیات 
ملاقــات و گفت وگوی خود با خانــواده امینی به رئیس جمهور ارائه 
کرده است.پیش از این ، سید ابراهیم رئیسی که در زمان حادثه فوت 
مهسا امینی برای شرکت در اجلاس سازمان همکاری شانگهای به 
ازبکستان سفر کرده بود، به محض اطلاع از وقوع حادثه وزیر کشور 
را مأمور بررســی ویژه موضوع کرد و روز یکشــنبه ۲۷ شهریور نیز 
در تمــاس تلفنی با خانواده امینی به آنها اطمینان داد موضوع را از 
دستگاه های مسئول مطالبه خواهد کرد تا ابعاد آن روشن شود؛ قولی 
که به گفته امجد امینی پدر مهسا، قوت قلبی برای خانواده او شد تا 

موضوع را از طریق »قانون« پیگیری کند.
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دستاورد سفر امیرعبداللهیان به ارمنستان؛

سیاست رو به گسترش ایران در قفقاز جنوبی
یک اســتاد ژئوپلیتیک دانشگاه گفت: در 
حال حاضر ارمنستان به دنبال تغییر در 
سیاست هایش است و علاقه دارد تا ضمن 
ارتباط خوب خود با روسیه، ارتباطاتش با 
ایران، اروپا و حتی آمریکا را گسترش دهد.

عبدالرضا فرجی راد در گفت وگو با ایســنا 
در ارزیابی خود از ســفر وزیر امور خارجه 
به ارمنســتان و دیپلماسی کشورمان در 
منطقه قفقاز جنوبی اظهار داشت: با توجه 
به تحولاتی کــه در منطقه قفقاز جنوبی 
شاهد بودیم ایران در ارتباط با جمهوری 
آذربایجان به دلیل همسایگی، هم زبانی 
و هــم مذهبی ملاحظات بســیاری طی 
۳۰ ســال گذشته داشــت اکنون نیز در 
تلاش است تا ارتباط خوبی را حفظ کند 
اما متاســفانه هر چه ایران صبوری کرده 
طرف مقابل رفتار تندتری از خود نشــان 

داده است. 
وی افزود: از سوی دیگر ایران ملاحظاتی 
را در رابطه با ارمنســتان به خرج می داد 
اما اکنون تصمیم گرفته سیاســت رو به 
گســترش در پیش گیرد و تعادل ایجاد 
کند و رابطه اش با ارمنستان را گسترش 
دهد. ضمن این که ممکن است سیاست 
ایران به نحــوی تغییر کند که همکاری 
نظامی با ارمنســتان داشته باشد در این 
هنگام آذربایجان متوجه می شــود رفتار 
غیر دوستانه در درازمدت و میان مدت به 

نفعش نیست. 

این استاد ژئوپلیتیک دانشگاه همچنین 
بیان کرد: ســفر نانســی پلوسی رئیس 
مجلس نمایندگان آمریکا به ارمنســتان 
طی ماه گذشــته سفر قابل توجهی بود و 
این مســاله نشان می دهد سیاست های 
ارمنســتان هم تغییر کرده و می خواهد 
خود را از زیر یوغ روســیه بیرون بکشد و 
شاهدیم که سیاســتش در رابطه با ایران 
را هم از فضای بسته آزاد کرده و درصدد 

است ارتباطات افزایش یابد. 
سفیر پیشین کشورمان در نروژ ابراز کرد: 

به نظر می رســد ارمنستان بعد از جنگ 
اوکراین و کم توجهی روســیه تا حدودی 
سیاستش را تغییر داده و علی رغم این که 
تا چند ماه پیــش تلاش می کرد خود را 
با روســیه تطبیق دهد و به نوعی وابسته 
به روســیه بود اما اکنون سیاســتش در 
حال تغییر است ضمن این که علاقه مند 
به رابطه خوب با روسیه است، می خواهد 
با ایــران ، اروپا و حتی آمریکا روابطش را 

گسترش دهد. 
وی با انتقاد از برخوردهای رئیس جمهور 

آذربایجان معتقد است: پس از این که الهام 
علی اف در جنگ اخیر قره باغ برگ برنده 
را در برابر ارمنســتان به دست آورد هنوز 
از آن تکبــر پایین نیامده و تصور دارد که 
می تواند روند پیروزی در مقابل ارمنستان 
را ادامه دهد و به طور کلی دستاوردهای 
بزرگ ژئوپلیتیکی از اتصال به نخجوان به 
دست آورد و حتی جای پای اسرائیل در 
این منطقه محکم تر شــود لذا نیاز است 
فشارهای بیشــتری وارد شود تا در آینده 

تغییراتی در رفتار داشته باشند.

هشدار روسیه درباره انفجار »بمب کثیف« توسط اوکراین
منابع معتبر ناشناس در کشورهای مختلف 
اعلام کردنــد کی یف درصــدد یک اقدام 
تحریک آمیز مرتبــط با انفجار به اصطلاح 
»بمب کثیف« در اوکراین اســت تا روسیه 

را به استفاده از سلاح هسته ای متهم کند.
به گزارش اسپوتنیک، یک بمب کثیف، مواد 
منفجره متعارف را با مواد رادیواکتیو ترکیب 

می کند. چنین بمبی معمولا از دینامیت یا 
ســایر مواد منفجره برای پخش گرد و غبار 
رادیواکتیو یا دود استفاده می کند تا باعث 
آلودگی رادیواکتیویتی شــود. منابع مزبور 
استدلال کردند که هدف از این اقدام تحریک 
آمیز، متهم کردن مسکو به استفاده از سلاح 
کشتار جمعی در میانه عملیات نظامی ویژه 

روسیه در اوکراین و آغاز یک کارزار جهانی 
ضد روسی اســت. به گفته منابع محرمانه، 
مدیریت کارخانه استخراج و فرآوری شرق 
در منطقــه دنپروپتروفســک و همچنین 
موسسه تحقیقات هسته ای کی یف وظیفه 
ساخت بمب کثیف را برعهده داشته اند. این 
منابع افزودند ســازمان دهندگان این اقدام 

امیدوارند که در صورت موفقیت آمیز بودن 
آن، این حادثه هسته ای منجر به واکنشی 
بسیار منفی از طرف جامعه جهانی شود. در 
نتیجه، مســکو حمایت بسیاری از شرکای 
کلیدی خود را از دســت خواهد داد و غرب 
بــار دیگر تلاش خواهد کرد بر لفاظی های 

ضد روسی خود بیفزاید.

10 نکته دربارۀ استعفای سریع نخست وزیر بریتانیا / رازِ ناچسبندگی
مهرداد خدیر/  استعفای خانم لیز تراس نخست وزیر بریتانیا تنها 
پس از 45 روز و ثبت رکورد کوتاه ترین دولت در تاریخ این کشور 
این پرسش را در ذهن متبادر می کند که چگونه است که در آن 
ساختار پس از ناکامی در اجرای برنامه خود یا احساس ناخرسندی 
افکارعمومی کناره می گیرند و در بسیاری از نقاط دیگر جهان شاهد 

چنین رخدادی نیستیم؟
هرچند موضوع این یادداشت چرایی این استعفای خاص نیست و 
اصل استعفای سیاست مداران  مد نظر است و این که در انگلستان 
طی تنها 6 سال 4 نخست وزیر کناره گرفته اند: دیوید کامرون، ترزا 
می، بوریس جانسون و حالا هم لیز تراس اما ابتدا لازم است اشاره 
شود کنار ه گیری این آخری به خاطر اعتراض به برنامه اقتصادی 
او بوده که تبعات نگران کننده ای را پیش چشــم سیاســیون و 
اقتصاددانان قرار داد و مشخصا با دو رقمی شدن تورم پس از ده ها 
سال خود را نشان داد و با لایحۀ »فرکینگ« هم حساسیت ها را بالا 
برد چون این یکی صدای طرفداران محیط زیست را درآورد که با 

این شیوۀ جدید استحراج نفت و گاز مخالف اند.
   اما چرا در بریتانیا استعفا می دهند و در بسیاری از کشورهای دیگر 

این اتفاق کمتر می افتد یا اصلا رخ نمی دهد؟
   اول: حزب از فرد مهم تر است و همان گونه که باشگاه فوتبال به 
خاطر یک بازیکن ولو مسی یا رونالدو باشند از منافع خود نمی گذرند 
احزاب واقعی هم اعتبار خود را فدای افراد نمی کنند. پس نخستین 

تفاوت در این است که حزب واقعی داشته باشند یا نه.
  دوم: درست است که خانم تراس قربانی این ساز و کار شده اما از 
نردبان همین ساز و کار بالا آمده بود. کما این که یکی از گزینه های 
جانشینی او وزیر سابق دارایی - ریشی سوناک - است که بوریس 
جانسون نخست وزیر پیشین را به استعفا واداشت. به بیان دیگر اگر 
این ســاز وکار نبود خود خانم تراس به نخست وزیری نمی رسید. 
در برخی ساختارهای سیاسی البته پس از بالا آمدن از نردبان آن 
را برمی چینند. در یک دموکراسی اما نردبان را نمی توان برداشت 
و طبعا نردبان تنها برای بالا رفتن و جا خوش کردن نیست و گاه 
باید پایین آمد و استعفا محترمانه ترین شکل پایین آمدن از نردبان 
است. دموکراسی، مدرن است اما مثال نردبان قدیمی است چندان 

که مولانا می گوید:
  نردبان این جهان، ما و منی است /   عاقبت این نردبان افتادنی است
  لاجرم هر کو که بالاتر نشست /   استخوانش سخت تر خواهد شکست
  ســوم: در نظام های پارلمانی تغییر دولت آسان تر از نظام های 

ریاستی اســت. اگر در آمریکا کنار رفتن رییس دولت به ندرت و 
دشواری اتفاق می افتد به خاطر آن است که ریاستی است و ریاست 
دولت با رییس جمهوری اســت و نخست وزیر ندارند حال آن که 
اگر در نظام پارلمانی/ نخســت وزیری باشد امکان وقوع آن بیشتر 
است منتها در کشــوری مثل ایتالیا به حد افراط رسیده و دولت 
هــا را متزلزل کرده و در بریتانیا هم برخی نگران همین وضعیت 
شــده اند به گونه ای که تیتر شمارۀ جدید مجله اکونومیست به 
طعنه چنین است: »به بریتالیا خوش آمدید« و دو واژۀ بریتانیا و 
ایتالیا را با هم آمیخت مثل اصطلاح »خصولتی« که در زبان فارسی 
ساخته شده از دو کلمۀ خصوصی و دولتی. اکونومیست در طرح 
روی جلد هم لیز تراس را در قامت یک جنگ جوی رومی کشیده 
با کلاه خودی جارویی، سلاحی چنگالی و سپری پیتزایی! که البته 

صدای ایتالیایی ها را درآورده است.
  در ایران دهۀ ۲۰ اگر دولت ها به سرعت تغییر می کردند و یکی 
حتی فرصت جلب رأی اعتماد را هم پیدا نکرد به خاطر آن بود که 
نظام سیاسی هنوز پارلمانی بود و احزاب فعال بودند اما در دهه های 
4۰ و 5۰ عملا شــاه همه کاره شد و کار به جایی رسید که امیر 
عباس هویدا نخست وزیر سال های 1۳4۳ تا 1۳56 گفت: »من از 
تعبیر »شخص اول مملکت« برای اعلی حضرت تعجب می کنم. آخر 
مگر ما در مملکت شخص دیگری هم داریم که ایشان شخص اول 
باشد؟« به خاطر همین تلقی بود که مردم نیز تغییر دولت ها پس از 

او در سال های 56 و 5۷ را جدی نگرفتند.
  چهــارم: در نظام حزبی و پارلمانی نخســت وزیر با یک برنامۀ 
مشخص رأی می گیرد. اگر نتواند اجرا کند یا خودش کنار می رود 
یا کنار گذاشته می شود. مثل مدیر یک ساختمان که مثلا با قبول 
پروژۀ نصب و راه اندازی آسانسور یا توسعۀ فضای سبز مسؤولیت 
می پذیرد و اگر به دلایلی نتواند، ادامۀ مدیریت او بلاوجه می شود و 
طبعا وامی گذارد. مدیر ناکام ساختمان چرا اصرار ندارد بماند چون 
رانتی ندارد. واحد اضافه ای نیست که او تصاحب کند یا از قبل آن 
فرزند او صاحب خانه شود. از رانت با ظاهر مسؤولیت یا خدمت اما 
چگونه دل بکنند؟ خیلی هم سالم باشد طرف مدیر فلان جاست، 
وقتی دارد بازنشسته می شود فرزندش استخدام می شود! )بامزه 
این که یکی از رسانه های داخلی با مواضع خاص برای آن که وزیر 
شدن دو زن ایرانی تبار در کشوری اروپایی را مشکوک و مرتبط با 
شعارهایی با محوریت زن در ایران توصیف کند نوشته است در آنجا 
وزارت، رانــت ندارد. یعنی اهمیت ندارد و اهمیت وزارت رابه رانت 

آفرینی آن می دانند!(
   پنجم: دلیل دیگر اســتعفا همکاری نکردن وزیران خود همان 
دولت اســت. این گونه نیســت که رفقای خود را بیاورند و مثلا 
فردی با حکم بدوی انفصال خدمت وزیر شــود تا شخص خود را 
الی الابد وام دار رییس دولت بداند و همواره مطیع و منقاد باشــد.  
بدین ترتیب نخست وزیر اگر هم بخواهد نمی تواند بماند چرا که 
از درون دولت و حزب هم تحت فشــار قرار می گیرد. جای دیگر 
اگر چنین اتفاقی نمی افتد به خاطر این است که خود وزیر نیک 
می داند اگر آقای الف رییس دولت یا رییس جمهور نبود هرگز در 
این جایگاه قرار نمی گرفت و مثلا از داوری یک برنامه تلویزیونی به 
وزارت نمی رسید! )ضعف یا ویژگی انگلستان در این زمینه البته این 
است که قانون اساسی مکتوب به مثابه سند واحد ندارد و مجموعه 
ای از قوانین، آدب و رسوم و معاهده ها که طی قرن ها وضع و اجرا 
شده اند نقش قانون اساسی را ایفا می کنند و به همین خاطر اگر    
نخست وزیر نخواهد برود مکانیسم قانونی واضحی وجود ندارد و می 
تواند دردسر ایجاد کند هر چند که در نهایت و تحت فشار ناگزیر 
است برود. در آمریکا البته با اصلاحیه بیستم قانون اساسی نحوۀ 
انتقال قدرت را توضیح داده اند و گرنه دونالد ترامپ آدمی نبود که 

برود و می ماند و نمی رفت!(
  ششم: مهم ترین عامل که جا داشت در رتبۀ نخست این نوشتار 
هم بیاید نظارت و پایش مدام احزاب رقیب و رسانه هاست. هر جا 
میل به استعفا کمتر است نقش رسانه کمتر است و هر جا که وادار 
به استعفا یا متمایل به آن اند شک نکنید حزب و رسانه دارند. در 
غیاب احزاب واقعی و رسانه های آزاد میل به ماندن و نرفتن شکل 
می گیرد. مهم ترین راز چسبیدن و ناچسبندگی شاید همین فقره 

باشد.
  هفتم: لیزتراس پس از 45 روز می رود چرا که از بازگشت به همین 
موقعیت در آیندۀ دور یا نزدیک، نومید نیست. میل به ماندن وقتی 
فزونی می گیرد که آیندۀ پس از آن تیره باشد حال آن که همین 
خانم تراس چه بسا چند صباحی دیگر دوباره نامزد نخست وزیری 
شــود. زیرا می دانند به میز خود نمی چسبد و اگر بخواهند برود 
می رود. همین حالا گویا بوریس جانســون نخست وزیر قبلی که 
او هم با اســتعفا کنار رفت یکی از گزینه های جانشینی است. با 
این وصف می توان گفت وقتی مسیر بازگشت به قدرت یا فعالیت 
بیرون از ساختار رسمی برای سیاست مدار بسته و دشوار باشد میل 
به ماندن فزونی می گیرد تا حذف نشــود اما هنگامی که می تواند 

فعالیت کند و بازگردد چرا خود را از چشم مردم بیندازد؟
  هشتم: در نظام های سیاسی شفاف شعار نمی دهند و مدام حرف 
نمی زنند بلکه شاخص ها حرف می زنند. مثل نتیجۀ یک تیم فوتبال 
که هر قدر هم مربی مدعی موفقیت باشد وقتی چند بازی متوالی 
را با نتایج ضعیف پشت ســر گذاشته از او نمی پذیرند. در دنیای 
سیاست و اقتصاد هم شاخص ها برای همین تعریف شده اند و نیازی 
نیســت یک رییس جمهوری بعد از 4۰ سال انقلاب فرهنگی از 
بازســازی فرهنگی سخن بگوید بلکه می گوید در آغاز دولت من 
فلان نرخ این قدر بود و من به این اندازه رســاندم و یک سازمان 

مستقل هم تأیید کند.
  نهم: درست است که مهم ترین برندهای یک کشور اقتصادی است 
و مثلا کره را با ال جی و هیوندایی و سامســونگ و آلمان را بنز و 
ب ام و ژاپن را با محصولات باکیفیت صنعتی می شناسیم اما رفتارها 
هم برند می سازد و با همین مکانیسم ها مصداق هایی از دموکراسی 

را پیش چشم جهانیان قرار می دهند.
  دهم: دســت آخر این که بریتانیایی ها مُصرّند نوع پادشــاهی 
خود را واقعی یا ظاهری با دیگر نقاط دنیا متفاوت نشان دهند 
تا تصویر پادشاه یا ملکه تشریفاتی در نظر آید و نگاه ها به لحاظ 
مسؤولیت به جانب نخست وزیر باشد.  در ایران ۷۰ سال قبل هم 
تمام تلاش دکتر مصدق همین بود و خیر و صلاح شــاه جوان 
را در سلطنت و نه حکومت و ادارۀ مملکت با کسب نظر ملت با 
مکانیسم انتخابات می خواست ولی شاه گمان سوء برد و پنداشت 
می خواهند تخت را از او بگیرند یا مملکت را به کمونیســت ها 
بسپارند و همراهی نکرد. هر چند مصدق با استعمار انگلستان 
پنجه در پنجه انداخت اما عمیقا مشروطه خواه بود و با نزدیک 
ترین یار خود - دکتر فاطمی - در جمهوری خواهی حتی بعد 
از فرار شــاه هم آوایی نکرد. شاه اما درنیافت و اصرار بر دخالت 
مســتمر و شناخته شــدن حکومت با نام خود داشت و  وقتی 
دریافت که دیر شده بود. نخســت وزیری خانم تراس با مرگ 
ملکه الیزابت هم زمان شــد و مدام از ملکه الیزابت گفته می شد 
و فرزند او بر تخت نشســت ولی حالا خبری از پادشــاه نیست 
و همه از نخســت وزیر سخن می گویند. اگر قایل به دست های 
پشت پرده باشــیم می توان گفت تراس کنار رفته تا دنیا بداند 
این سلطنت از نوع مطلقه نیست و فرد اول اجرایی نخست وزیر 
است. هر چند این حدس بسیار ضعیف است ولی ناخواسته این 

دستاورد را داشته است.

محبعلی: روس ها می خواهند جلوی 
احیای برجام را بگیرند

مدیرکل پیشــین خاورمیانه وزارت خارجه گفــت: درباره ادعای 
همکاری پهپادی ایران و روســیه و تاثیرش بر روند مذاکرات، بیان 
می کنــد که با درگیر کردن ایــران در اوکراین روابط میان ایران و 
اروپــا هم به هم می ریزد و اجازه تحقق برجام و رفع تحریم ها داده 

نمی شود.
انتخاب نوشت: قاسم محبعلی درخصوص تاثیر ادعای فروش پهپاد 
به روسیه توسط ایران، بر مذاکرات، عنوان کرد: »بخشی از اثراتش 
روشن شده است؛ یعنی تحریم های اروپایی و مواضعی که در قبال 
تحولات داخلی ایران گرفتند و تغییر مواضع امریکا، همه و همه آثار 
همراهی با روســیه است. این آثار تازه دارد روشن می شود. طبیعتا 
وقتی در کنار یک جنگ می ایستید، عواقبش را باید تحمل کنید.«

وی در واکنش به نظر برخی از کارشناســان مبنی بر اینکه روسیه 
اساســا نیازی به سلاح ایرانی ندارد و صرفا خواسته که ایران را در 
این جنگ شریک خود کند، گفت: »ممکن است، بالاخره روس ها 
در این جنگ تنها هســتند و کسی از آن ها حمایت نکرد. طبیعی 
است که مثل غربی ها که جهان غرب را با خود متحد کردند، آن ها 
هم علاقه مند باشند تا دیگران را در کنار خود داشته باشند. بالاخره 
با درگیر کردن ایران روابط میان ایران و اروپا هم به هم می ریزد و 

اجازه تحقق برجام و رفع تحریم ها را نمی دهند.«
این کارشناس سیاست خارجی درباره احتمال فعال کردن مکانیزم 
ماشه، بیان کرد: »بســتگی به تصمیم سیاسی اروپا و امریکا دارد. 
با توجه به عدم فعال شــدن مذاکرات یا درصورتی که گزارشی از 
آژانس صادر شــود که ایران را به عدم همکاری متهم کند، ممکن 
است این تصمیم سیاسی را که تاکنون نگرفته اند را بگیرند. ممکن 
اســت پرونده را به شــورای امنیت ارجاع دهند که در این صورت 
چون بر اساس برجام و قطعنامه۲۲۳1 نیازمند است قطعنامه جدید 
به نفع ادامه برجام صادر شــود، و این دو امکان پذیر نیست، عملا 

برجام می تواند منتفی شود و تحریم های گذشته برگردد.
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مهر ماه هم تمام شد و ریال دیجیتال نیامد
در حالیکه رئیس کل بانک مرکزی از اجرای آزمایشی ریال دیجیتال 

این بانک تا پایان مهر ســال 
جاری خبر داده بود، اما مهر 
ماه هــم به پایان رســید و 

خبری از رمز ریال نشد.
بــه گــزارش ایســنا، بانک 
مرکزی اواسط سال گذشته 
اعلام کرد که می خواهد رمز 
ارز ملی بر پایه ریال راه اندازی 

کند تا با انتشــار رمز ریال، افراد اسکناس ریال خود را تحویل بانک 
مرکزی  دهند و رمز ریال تحویل بگیرند. البته رمز ریال قابل استفاده 

برای سرمایه گذاری نیست و صرفا جایگزین اسکناس خواهد شد.
در این زمینه، بانک مرکزی هدف خود از طراحی رمزریال را تبدیل 
اســکناس به یک موجودیت قابل برنامه ریزی و برنامه نویسی اعلام 

کرده تا با این فرآیند پول دارای موجودیت هوشمند شود.
مسئولان بانک مرکزی درباره ویژگی های رمز ریال اینگونه توضیح 
داده اند که در رمزریالی که در داخل گوشــی قرار می گیرد، بانک به 
عنوان شخص سوم و واسط که امکان انتقال وجه را فراهم می کند، 
حذف و عین پول و اسکناسی که در جیب داریم به صورت الکترونیک 

منتقل می شود.
البته یکی از ویژگی های حائز اهمیت رمز ریال در مقایسه با اسکناس، 
سطح امنیت بالای آن اعلام شده است؛ اینگونه که طراحی رمز ریال 
به صورتی است که ردیابی وجوه در آن به طور دقیق قابل انجام بوده 
و حتی در صورت ســرقت اطلاعات رمز ریال و هک گوشــی تلفن 

هوشمند توسط سارقین و هکرها امکان ردیابی آن وجود دارد.
درباره اینکه چه زمانی رمز ریال منتشر خواهد شد، رئیس کل بانک 
مرکزی پیش از این به ایسنا اعلام کرده بود که تا پایان شهریور ماه 

اجرای آزمایشی ریال دیجیتال آغاز خواهد شد.
ســپس این وعده زمانی به پایان مهر ماه رسید و صالح آبادی ابراز 
امیدواری کرد تا در مهر ماه وارد مرحله آزمایشــی گسترده تر ریال 
دیجیتال خواهد شد اما در مهر ماه هم خبری از ریال دیجیتال نشد.

رئیس کل بانک مرکزی، ۲۳ شــهریور مــاه از اجرای مرحله پیش 
آزمایشی رمز ریال بانک مرکزی خبر داده و گفته بود که طی روزهای 
اخیر فرایند پیش از راه اندازی آزمایشی رمز ریال با رقم یک میلیارد 
تومــان و با ارائه رمز ریال به تعداد محدودی از افراد شــروع و عملا 
مرحله پیش آزمایشی آن در دو بانک ملی و ملت اجرایی شده است.

وی درباره جزئیات راه اندازی پیش آزمایشی رمز ریال نیز اعلام کرده 
بود که دو فروشگاه برای استفاده از این رمز ریال تعیین شدند و کار 

در مرحله قبل از آزمایشی را آغاز کرده اند.

استقبال تاجیکستان از ترانزیت کالا از مسیرهای ایران
و  راه  وزارت  نقــل  و  معــاون حمــل  
شهرسازی در جلسه مشــترک با وزیر 
صنعت و فناوری های نوین تاجیکستان، 
توانمندی های ایران در حوزه حمل ونقل 

و لجستیک را تشریح کرد.
و  راه  وزارت  از  ایرنــا  گــزارش  بــه 
در  افندی زاده«  »شــهریار  شهرسازی، 
نشســت مشــترکی که با وزیر صنعت 
تاجیکســتان،  نویــن  فناوری هــای  و 
طی ســفر به این کشــور برگزار شــد، 
توانمندی های کشــور در   به معرفــی 
هوشــمند  نقــل  حمــل  و   حــوزه 
جاده ای و ریلی فناوری های لجســتیک 

پرداخت.

در این جلســه وزیر تاجیکستان با ابراز 
آمادگی و علاقه مندی به منظور استفاده 
از مســیر ایران در حوزه ترانزیت، برای 

بررسی مســیر ایران در شمال- جنوب 
و شــرق- غرب و آشــنایی با امکانات و 
هزینه هــا، نمایندگانــی معرفی کرد تا 
با اســتفاده از مســیر ایــران فناوری و 
تکنولوژی هــای مورد نیاز خــود را به 

تاجیکستان منتقل کنند.
همچنیــن در ادامه این جلســه، وزیر 
صنعت و فناوری های نوین تاجیکستان 
نسبت به استفاده از پیشرفت های کسب 
شده توســط ایران در حوزه حمل ونقل 
هوشــمند جاده ای و ریلی و لجستیک 

ابراز علاقه کرد.
مقرر شــد هیأت تاجیکــی در روزهای 
آینده برای بررســی این موارد ســفری 

به ایران داشــته باشــند و از پروژه های 
حمل ونقل کشور بازدید کنند.

به گزارش ایرنا، وزیر نقلیات تاجیکستان 
از وزیر راه و شهرســازی ایران و هیات 
همــراه برای حضور در مراســم افتتاح 
کریدور حمل و نقل ترکیبی تاجیکستان، 
ازبکستان ترکمنســتان ایران و ترکیه، 
دعــوت کرده بود که در پاســخ به این 
دعوت معاون حمل ونقــل وزارت راه و 
شهرسازی به همراه تعدادی از مدیران 
این مجموعه به شهر دوشنبه سفر کرده 
و در حاشیه این سفر دیدارها و جلساتی 
با مدیران حمل ونقل کشور تاجیکستان 

ترتیب دادند.

تفکیک حساب های تجاری از غیرتجاری
اینکه جامعــه درباره مالیات و نظام مالیاتی 
چگونه فکــر می کند، چه نگاه و نگرشــی 
دربــاره آن دارد و چه رفتار مالیاتی  از خود 
نشان می دهد برای اقتصاد کشور، پسامدهای 
عملی در پی دارد. از این رو بسیار مهم است 
که پیش از هر اقدام مالیاتی، افکار عمومی 

درباره آن آگاه و اقناع شود.
جایــگاه مهم نظــام مالیاتــی در اقتصاد 
هر کشــوری مــورد تاکیــد متخصصان و 
اندیشمندان اقتصادی است. هرچند دولت ها 
نگاه درآمدی به مالیات دارند و این امر اشتباه 
نیست اما مالیات بسیار فراتر از تأمین بودجه 

دولت ها در اقتصاد نقش ایفا می کند.
مالیات و نظــام مالیاتی، بانی و حامی نظم 
اقتصادی اســت. به هر میزان که سیستم 
مالیاتی ضعیف باشــد، به همان میزان بی 
نظمی و آشــفتگی بر بازارهــای مختلف 
چیره می شود. موضوع فقط فرار مالیاتی یا 
ضعف قوانین مالیاتی نیســت. اگر روش و 
شیوه مالیات ستانی دولت ها درست نباشد، 
ممکن است مالیات ستانی به ضرر اقتصاد 
کشور تمام شــود و به ویژه به بخش تولید 
آسیب برساند. از این نظر، اقتصاد ایران دچار 
کاستی هایی بوده و نظام مالیاتی آن نیازمند 
اصلاحات بنیادی است. دولت برای دستیابی 
به منابع پایدار و کاهش وابستگی بودجه به 
نفت و همچنیــن جلوگیری از فرار مالیاتی 
و برقراری عدالت مالیاتی و کمک به بهبود 
عدالت اجتماعی، چــاره ای جز اصلاح نظام 

مالیاتی ندارد.
نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی

یکی از شــاخص هایی که نشــان می دهد 
مالیات ســتانی در ایران وضعیت مناسبی 
ندارد نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی 
است. برای نسبت مالیات به تولید ناخالص 
داخلی ایران اعداد متفاوتی گفته شــده، اما 
به طور کلی عددی بین 6 تا ۷ درصد است. 
این رقم با نســبت مالیات به تولید ناخالص 
کشورهای توسعه یافته که گاهی بالای ۳۰ 
درصد است فاصله زیادی دارد. با این حال، 
در برنامه ششــم توسعه هدف 1۰ درصدی 

برای آن در نظر گرفته شده است.
طبق گفته های وزیر اقتصاد و داریی، برنامه 
دولت این اســت که در چهار سال پیش رو 
نسبت مالیات به تولید ناخالص داخلی را 5۰ 
درصد رشــد دهند؛ یعنی هدف دولت این 
اســت که به همان 1۰ درصد برنامه ششم 
برســد. دســتیابی به این هدف نیز باید از 
طریق »مالیات ستانی هوشمند و عادلانه« 
تحقق یابد. تا به حال سازمان مالیاتی کشور 
دســت کم در راستای هوشمند سازی نظام 
مالیاتی در چهار پروژه بــزرگ درگیر بوده 
است. دو مورد از آنها دارای اهمیت بیشتری، 
به ویژه از نظــر ارتباط با مودیــان مالیاتی 

هســتند. یکی از این پروژه ها که به صورت 
مستقیم با مودیان ســروکار دارد »پنجره 
واحد خدمات الکترونیکی« و دیگری قانون 
»پایانه های فروشــگاهی و سامانه مودیان« 

است.
از طریق پنجره واحد الکترونیک، خدماتی 
مانند مشاهده اطلاعات پرونده های مالیاتی 
در بخش مالیــات مســتقیم و مالیات بر 
ارزش افزوده، کارتابل ابلاغ الکترونیک، ارائه 
اظهارنامه های مالیاتی، رفع تعهدات ارزی و 
... ارائه می شــود. قرار بر این است با تکامل 
این ســامانه بیش از ۷۰ خدمت به مودیان 

ارائه شود.
بــه نظــر می رســد مهمتریــن پــروژه 
هوشمندسازی مالیاتی کشور اجرای قانون 
»پایانه های فروشــگاهی و سامانه مودیان« 
است. یکی از مهمترین برنامه های پیشنهادی 
وزیر اقتصاد نیز اجرای کامل قانون پایانه های 
فروشگاهی و ســامانه مودیان و تکمیل آن 
مبتنــی بر تفکیک حســاب های تجاری و 
غیرتجاری و هوشمندســازی نظام مالیاتی 

کشور است.
اتصال کارتخوان ها به سازمان امور 

مالیاتی
بر اســاس قانون پایانه های فروشــگاهی، 
همه کسب وکارها در کشــور از طریق این 
پایانه به سازمان امور مالیاتی کشور متصل 
خواهند شد. یکی از ابزارهای این کار، اتصال  
دســتگاه های کارتخوان است که در بیشتر 

کسب وکارها استفاده می شود.
براســاس داده های موجــود، از حدود 18 
میلیون و ۷۷۹ هــزار  کارتخوان در اختیار 
مودیان، نزدیک به هشــت میلیون و ۳۰۰ 
هزار کارتخوان به صورت فعال به پرونده های 

مالیاتی متصل شده اند.
تفکیک حساب تجاری از غیرتجاری

تفکیک حســاب های تجاری و غیرتجاری 
افــراد نیز مرتبط با بند 1۰ قانون پایانه های 
فروشگاهی اســت. این دو در کنار یکدیگر 
از مهمترین راه های ایجاد شــفافیت مالی و 

جلوگیری از فرار مالیاتی هستند.
در صورتــی که دولت بتواند حســاب های 
تجاری و غیرتجاری افراد را از یکدیگر تفکیک 
کند، دیگر امکان پنهان کردن فعالیت های 
اقتصادی بسیار ســخت خواهدشد و بدین 
ترتیب بخش غیر رسمی و زیرزمینی اقتصاد 
به ناچار آشکار شده و به جرگه اقتصاد رسمی 
خواهد پیوست.بر اساس مصوبه شورای پول 
و اعتبار، چنانچه حســابی بیــش از 1۰۰ 
واریزی در ماه داشــته باشد و مجموع این 
واریزی ها حداقل ۳5 میلیون تومان باشــد 

حساب مورد نظر تجاری به شمار می رود.
طبــق آمارهای بانــک مرکزی، تــا پایان 
خردادمــاه امســال 418 میلیــون و 1۳1 
هزار و ۹۳1 کارت بانکی از ســوی بانک ها و 
موسسه های اعتباری صادر شده است. از این 
تعداد ۲۷۲ میلیون و ۹86 هزار و ۹65 کارت 
برداشت، 4 میلیون و ۳۰4 هزار و ۳46 کارت 

اعتباری و 14۰ میلیون و 84۰ هزار و 6۲۰ 
کارت خرید/هدیه بوده است.

از آنجایی که به طورمعمول برای هر حساب 
بانکی یک کارت برای انجام امور برداشت و 
انتقال و ... صادر می شود می توان آمار تعداد 
کارت های بانکــی را تا حدود زیادی معادل 
تعداد حساب های بانکی افراد دانست. البته 
تعداد حدود 141 میلیون کارت اعتباری از 
این قاعده جداست و متصل به شماره حساب 

بانکی نیستند.
براساس آمارهای اعلام شده، تا پایان مردادماه 
امســال 8 میلیون حساب تجاری جدید در 
دولت سیزدهم شناسایی شــده است. اگر 
همان حدود ۲۷۳ میلیون کارت برداشــت 
را در نظــر بگیریم کمی بیش از ۲ درصد از 
حساب های بانکی به عنوان حساب ها تجاری 

شناسایی شده است.
بدون شــک تعــداد حســاب های تجاری 
بــه همین مقدار محدود نخواهد شــد و تا 
پایان مهلت تعیین شده برای اعلام حساب 
تجاری از ســوی فعالان اقتصادی افزایش 
خواهد داشــت. اما یک نکته برای ما روشن 
اســت و آن اینکه امــروزه بیش از هر زمان 
دیگری اقتصاد کشور و به ویژه نظام مالیاتی 
به هوشمندســازی نزدیک شــده و دیگر 
زمینه های لازم برای کاهش شکاف مالیاتی 

و جلوگیری از فرار مالیاتی فراهم شده است.
در علم اقتصاد تفاوت مالیات وصول شده و 
ظرفیت مالیاتی بالقوه را به اصطلاح »شکاف 
مالیاتی« می نامند. این شــکاف حاصل فرار 
مالیاتی بخش غیررســمی اقتصــاد، فرار و 
اجتناب مالیاتی بخش رسمی )عدم پرداخت 
مالیات با سوءاستفاده از خلاءهای قانونی(، 

معوقات مالیاتی و... است. 
طبق برآوردهای محققــان اقتصادی، روند 
میزان شــکاف مالیاتی در کشــور از سال 
1۳۹۲ تا 1۳۹۹ نشانگر افزایش رقم مطلق 
شکاف مالیاتی از ۷5 هزار میلیارد تومان در 
سال 1۳۹۲ به 1۳۲ هزار میلیارد تومان در 
سال 1۳۹۹ است. همچنین شاخص نسبت 
شکاف مالیاتی به کل ظرفیت بالقوه درآمد 
مالیاتی در سال 1۳۹۹ به ۳5 درصد رسیده؛ 
این نسبت به طور متوسط در 8 سال گذشته 
41 درصــد بوده و این در حالی اســت که 
شاخص یاد شــده در کشورهای پیشرو در 
نظام مالیاتی به طور متوسط 15 درصد بوده 

است.
امید آن می رود که هوشمندســازی نظام 
مالیاتــی و اجــرای قوانینی ماننــد قانون 
پایانه های فروشگاهی و ســامانه مودیان و 
اقداماتی همچون تفکیک حساب های تجاری 
و غیرتجاری بتواند به شفافیت هرچه بیشتر 
در اقتصاد کشور، کاهش وابستگی بودجه به 

نفت و ساماندهی کل اقتصاد منجر شود.

ادامه روند نزولی در بازار ســرمایه باعث شــد 
شــاخص کل بورس امروز با یک پله سقوط به 
کانال یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد عقب گرد 
کند.به گزارش ایســنا، شاخص کل بورس روز 
گذشته یکشنبه با 1۲ هزار و 165 واحد کاهش، 
تا رقم یک یک میلیون و ۲۹6 هزار واحد سقوط 
کرد. شاخص کل با معیار هم وزن نیز با کاهشی 

1۲۹8 واحدی در رقم ۳۷۷ هزار و 6۹6 واحد 
ایســتاد.در این بازار ۲۳6 هزار معامله به ارزش 
۲۳ هزار و ۹8۳ میلیارد ریال انجام شد.صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس، فولاد مبارکه اصفهان، 
معدنی و صنعتــی گل گهر، معدنی و صنعتی 
چادرملو، فولاد خوزستان و پتروشیمی نوری 
نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر منفی و 

در مقابل کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
نسبت به سایر نمادها بیشترین تاثیر مثبت را 
روی بورس گذاشتند.در آن سوی بازار سرمایه 
شــاخص کل فرابورس با ۷1 واحد کاهش در 
رقم 1۷ هزار و ۷8۲ واحد ایســتاد.در این بازار 
154 هزار معامله انجام شــد که 141 هزار و 

11۹ میلیارد ریال ارزش داشت.

نگاه اقتصادی

خبــر

عقب گرد بورس به کانال یک میلیون و ۲۰۰ هزار واحد

اجرای باقیمانده متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان تا قبل از پایان سال

یک فعال حوزه کار، قراردادهای موقت را بزرگترین معضل جامعه 
کارگری دانست و با تاکید بر پیگیری مشکلات معیشتی کارگران 
و بازنشســتگان، از وزیر کار خواست تا اجرای ۲5 درصد باقیمانده 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی را پیگیری کند.

رحمت الله پورموسی در گفت وگو با ایسنا، مهمترین اولویت وزیر کار 
پس از استقرار در این وزارتخانه را پیگیری و ساماندهی قراردادهای 
کار دانســت و گفت: در شــرایط حاضر مهمترین دغدغه جامعه 
کارگری، بحث امنیت شغلی است و قراردادهای کار همچنان یک 
معضل بزرگ برای کارگران است. لغو دادنامه 1۷۹ دیوان عدالت نیز 
در دستور کار است و انتظار داریم با حضور وزیر کار این مساله هرچه 

سریع تر به نتیجه برسد.
وی افزود: دغدغه دیگر بحث اشتغال است که یکی از مسایل جدی 
کشور به شمار می رود و باید برای ایجاد اشتغال و فرصت های شغلی 
جدید برنامه مدونی داشته باشیم.این فعال حوزه کار در ادامه استفاده 
از نظرات مشورتی تشکل های کارگری و کارفرمایی در تصمیم گیری ها 
را خواســتار شد و گفت: از وزیر کار انتظار داریم که یک تیم قوی از 
نخبگان حوزه کار را برای کمک به اداره این وزارتخانه بزرگ تشکیل 
بدهــد و مدیران با تجربه و متخصص که انگیزه لازم برای پیگیری 
مسایل و مشــکلات کارگران و بازنشســتگان را دارند، به خدمت 
بگیرد.پورموسی متذکر شد: آقای مرتضوی بر اساس سوابق اجرایی 
خود مدیری توانمند اســت و امیدواریم این سابقه در وزارت کار به 
کمک ایشان بیاید و مشکلات پیش روی جامعه کارگری و به ویژه 

بازنشستگان با درایت و جدیت برطرف شود.
وی بر لزوم پرهیز از نگاه سیاسی در وزارت کار تاکید کرد و گفت: 
وزارت کار جامعه هدف بزرگی است که فارغ از مسایل سیاسی باید 
مسایل صنفی با جدیت دنبال شود و حقوق، دستمزد و بهبود وضع 

معیشت کارگران و بازنشستگان از اهم مطالبات صنفی است.
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سرماخوردگی های شایع شبه آنفلوانزا هستند
رییس گروه پیشــگیری از بیماری های 
واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
گفــت: از ابتدای امســال تاکنون هیچ 
موردی از ابتلا به ویــروس آنفلوانزا در 
مناطق زیر پوشش این دانشگاه مشاهده 
نشده است و همه بیماریهای تنفسی و 
ســرماخوردگی های رایج شبه آنفلوانزا 

بوده است.
دکتــر زهرا نهبندانی روز یکشــنبه در 
گفت و گــو با خبرنــگار ایرنــا افزود: 
بیماریهای تنفسی که اکنون شایع است، 
همه ســرماخوردگی های فصلی و شبه 
آنفلوانزا هســتند اما باید توجه داشت 
با توجه بــه کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشــتی امکان مواجه با موج ابتلا به 
آنفلوانزا در بین افراد جامعه وجود دارد، 
لذا اســتفاده از ماســک و رعایت سایر 
پروتکل های بهداشــتی بــه طور جدی 

توصیه می شود.
بیماری های تنفسی شایع در فصل پاییز

وی بیــان کــرد: بیــش از ۷۰ درصد 
بیماری های تنفسی شایع در فصل پاییز، 
سرماخوردگی ها ویروسی و شبه آنفلوانزا 
هستند. این در حالی است که هر ساله 
با شــروع فصل سرما، سرماخوردگی ها 
و ســایر  بیماریهای تنفسی شایع می 

شوند.
نهبندانی با بیان اینکه ویروس هایی که 
سرما دوست هســتند در فصل پاییز و 
زمســتان فعالیتشان بیشــتر می شود، 
بیان کرد: از طرف دیگر به دلیل سرایت 
و انتقــال بالای بیماریهای تنفســی و 
همچنین بازگشــایی مــدارس در این 

ایام، بیماریهای تنفسی در بین کودکان 
بیشتر شایع است.

رییس گروه پیشــگیری از بیماری های 
واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
گفــت: در حال حاضر پس از گذشــت 
۲ سال  از شیوع کرونا و فروکش کردن 
آن، حضوری شدن کلاس های آموزشی 
و کاهــش میزان رعایــت پروتکل های 
بهداشــتی، آغاز فصل ســرما و کاهش 
برودت هــوا، آغاز مــدارس و تجمعات 
دســت به دســت هــم داده تــا موج 
زودرس بیماری های تنفســی از جمله 
ســرماخوردگی های ویروسی، فصلی و 
با علائم  هایی  همچنین سرماخوردگی 
شــبه آنفلوآنزا و آنفلوانزا در بین دانش 

آمــوزان و به تبع آن در بین خانواده ها 
شایع شود.

لزوم رعایت پروتکل های بهداشتی
وی تصریح کرد: برخی از مردم به اشتباه 
از آن بــه عنوان ســویه جدید بیماری 
کرونا یا آنفلوآنزا یاد می کنند، در حالی 
که اینگونه نیست و جای نگرانی ندارد و 
با رعایت پروتکل های بهداشتی به ویژه 
استفاده از ماسک، شستشوی دست ها و 
رعایت فاصله گذاری اجتماعی و استفاده 
از تهویه مناسب در کلاس های درس و 
منزل و محیط کار می توان از ابتلا به این 
بیماری های تنفسی هم جلوگیری کند.

ویروسی  ســرماخوردگی ها  درصد   ۹۹
هستند

رییس گروه پیشــگیری از بیماری های 
واگیردار دانشــگاه علوم پزشکی مشهد 
اظهار داشت:  ۹۹ درصد سرماخوردگی ها 
ویروسی هستند و ویروس ها چون خود 
محدود کننده هســتند، اگر شما هیچ 
اقدامی هم برای درمــان انجام ندهید، 
این بیماری ها پــس از یک تا دو هفته 

درمان می شود.
نهبندانــی افزود: برای درمان ســریعتر 
سرماخوردگی ها و بیماری های ویروسی، 
نوشیدن مایعات گرم، استراحت و خواب 
کافی، مصرف میوه ها و سبزیجات تازه 
و ویتامین ســی و خودداری از مصرف 
غذاهای ســرخ کردنی، چــرب و دارای 

ادویه توصیه می شود.

مطالعه جدید پژوهشگران ایتالیایی نشان 
می دهــد، فرزندان زنان بــارداری که رژیم 
غذایی پرکلسترول دارند، در معرض خطر 

ابتلا به مشکلات قلبی در آینده قرار دارند.
به گــزارش ایســنا و به نقــل از اس اف، 
مادرانی که رژیم غذایی آنها حاوی گوشت 
قرمــز، لبنیات پرچرب و غذاهای ناســالم 

فرآوری شــده اســت، می توانند نــوزادان 
متولدنشده خود را در مسیر حمله قلبی قرار 
دهند. کلسترول بالا در بارداری خطر ابتلا 
به بیماری های قلبی-عروقی را در فرزندان 
تقریبــاً 4۰ درصد افزایش می دهد. مصرف 
بیش از حد چربی های اشباع شده و ترانس 
موجود در گوشــت قرمز و غذاهای فرآوری 

شــده منجر به افزایش ســطح کلسترول 
می شود.تجزیه و تحلیل بیماران ارتباط بین 
حملات قلبی و سطح کلسترول مادرشان در 

دوران بارداری را شناسایی کرد.
دکتر کاچیاتوره مدیر این تحقیق تأکید کرد، 
هر چه این میزان بالاتر بود، دهه ها بعد حمله 

قلبی کودک بدتر می شد.

خودکشی و افسردگی،  ارمغان اینستاگرام برای 
نوجوانان در آمریکا

خانواده های آمریکایــی در ایالات مختلف، با شــکایت از »متا« - صاحب 
اینستاگرام - گفته اند این شبکه اجتماعی باعث اعتیاد فرزندان آن ها شده و 

آن ها بعد از ابتلا به افسردگی و اضطراب، اقدام به خودکشی کرده اند.
خبرگزاری فارس؛ در ابتدا شــبکه اجتماعی اینستاگرام با هدف به اشتراک 
گذاری تصویر، ویدئو و متن به کاربران معرفی شــد. با افزایش کاربران این 
پلتفرم، کم کم قابلیت های بیشتری به آن اضافه شد تا برای مخاطب جذابیت 
بیشتری داشته باشد. اما انتشار گسترده محتوای آسیب رسان مخصوصا برای 
نوجوانان در این شبکه اجتماعی به یک نگرانی جدی در کشورهای مختلف 
تبدیل شده است؛ در ایالات متحده، شکایت های متعددی علیه متا، مالک 
اینستاگرام مطرح شده اســت. دچار شدن نوجوانان به افسردگی، اضطراب 
و خودکشی آسیب هایی بوده که بابت آن اینستاگرام تحت پیگیری حقوقی 
قرار گرفته است. متا که شرکت مادر اینستاگرام است در جولای سال جاری 
به این موضوع که می داند چه تاثیرات مخربی روی کاربران نوجوان و کودک 
دارد، متهم شد. رویترز با انتشار خبری درباره خانواده دو دختر جوان که از بی 
اشتهایی رنج می برند، از شکایت این خانواده ها از متا خبر داد و نوشت: این 
خانواده ها مدعی شدند که اینستاگرام به مشکلات سلامت روان در کاربران 
نوجوان کمک کرده است. در شکایت حقوقی آن ها آمده: این شبکه اجتماعی 
باعث شــده دختران به این پلتفرم معتاد شــوند و سپس دچار افسردگی، 
اضطراب و بی اشــتهایی شــدند که در نتیجه اقدام به خودکشی و بستری 

شدن در بیمارستان شد.
رویترز در ادامه نوشــته: در این دادخواست ادعا شده که متا می دانست که 
برخی از افراد به اینســتاگرام معتاد شده اند.این شبکه اجتماعی نتوانسته از 
کاربران جوان خود در برابر پیام های جنسی محافظت کند و حتی سن آنها را 
نخواسته است. )شرط سنی برای حضور در اینستاگرام 1۳ سال به بالا است 

و این دو دختر در 1۲ ســالگی به 
عضویت این پلتفرم درآمده اند(.

لوگوی اینستاگرام
رویترز درباره الگوریتم اینستاگرام 
انتشــار محتوا نوشــته:  بــرای 
اینســتاگرام به کاربــران امکان 
ارسال تصاویر را می دهد و از یک 
الگوریتم خودکار برای نشان دادن 

تصاویر سایر کاربران به آنها استفاده می کند. در شکایت این خانواده ها آمده 
که این الگوریتم با نشان دادن تصاویر مدل های بسیار لاغر و محتوای مربوط 
به ورزش شدید به نوجوانان، کاربران را به نخوردن غذا و رژیم تشویق می کند.

شکایت های متعدد علیه آسیب اینستاگرام به سلامتی نوجوانان
بــه گزارش رویترز، در ماه فوریه، ســناتورهای آمریکایــی، امی کلوبوچار، 
دموکرات، و سینتیا لومیس، جمهوری خواه، لایحه ای را برای مقابله با اعتیاد 
به رسانه های اجتماعی ارائه کردند. علاوه بر این متا با حداقل ۹ شکایت دیگر 
به دلیل آســیب رساندن به سلامت روان خردسالان مورد انتقاد قرار گرفته 
است. در شکایت دیگری که علیه اینســتاگرام مطرح شده این شرکت باز 
هم به عدم رعایت سن قانونی برای ثبت نام افراد و تشویق به نخوردن غذا، 
افسردگی یک دختر نوجوان و بستری شدن او در بیمارستان متهم شده است. 
ان بی سی نیوز درباره این شکایت نامه نوشته:  این پرونده از طرف الکسیس 
اسپنس که توانست اولین حساب اینستاگرام خود را در سن 11 سالگی بدون 
اطلاع والدینش و با نقض حداقل شرط سنی 1۳ سال در اینستاگرام ایجاد 
کند، تشکیل شده است. در این شکایت ادعا شده که موتور هوش مصنوعی 
اینستاگرام بلافاصله این کاربر کلاس پنجمی را به تماشای محتوایی که بی 
اشتهایی و کاهش وزن را تبلیغ می کرد، هدایت و به طور سیستماتیک اعتیاد 
او را به اســتفاده از این برنامه تقویت کرد. این شکایت توسط مرکز حقوقی 
قربانیان رسانه های اجتماعی، یک گروه مستقر در سیاتل که از خانواده های 

نوجوانان آسیب دیده آنلاین حمایت می کند، تنظیم شده است.
خودکشی در نتیجه چالش اینستاگرامی

در شــکایتی دیگر که توسط مرکز حقوقی قربانیان رسانه های اجتماعی در 
سیاتل تنظیم شده، پدر سه پسر شکایتی را علیه اینستاگرام درخواست کرده 
و گفته که فرزندانش به این شبکه اجتماعی معتاد شده اند. »۲5نیوزنو« درباره 
این حادثه نوشته: پدر این خانواده ادعا کرده که اعتیاد فرزندانش به شبکه های 
اجتماعی منجر به مشکلات روانی از جمله افسردگی و تجربه نزدیک به مرگ 
برای کوچکترین پســرش شده است.جانسون ادعا می کند که کوچک ترین 
پسرش که در سن 1۰ سالگی شروع به تماشای ویدئوها بدون نظارت او کرده، 
در نتیجه دیدن این ویدئوها چالش »شــوخی کردم خودم را کشتم« انجام 
داده است. جانسون در شکایت گفت که پسرش سعی کرد طوری جلوه دهد 
کــه انگار خودش را در کمد آویزان کرده، تــا خواهرش از او فیلم بگیرد. اما 
خواهرش او را زمانی که خودش را حلق آویز کرده بود، در کمد پیدا کرد. در 
این دادخواست آمده که جانسون پسرش را نگه داشت و فرزند دیگرش، طناب 
را باچاقو برید.این دادخواست رسانه های اجتماعی را مقصر دانسته و گفته پسر 
ارشد جانسون در خانه و مدرسه دچار مشکلات و آسیب های روانی شده است. 
علاوه بر این در این دادخواســت آمده که فرزندان جانسون تمام حساب های 

رسانه های اجتماعی خود را بدون اطلاع یا رضایت او ایجاد کرده اند.

 ذره بین

مشکلات قلبی در کمین برخی کودکان است

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . نظـر بـه 
و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون   ۳ و   1 مـواد  دسـتور 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابـر رای شـماره 
14۰16۰۳۰6۰۰6۰۰۲881  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربت حیدریـه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای جـواد یـزدان پنـاه فرزنـد جمشـید به شـماره 
شناسـنامه 1۳51 صـادره از تربـت حیدریـه  نسـبت بـه ششـدانگ یک باب 
سـاختمان بـه مسـاحت 1۰۷/۹۳ متـر مربـع ) یکصـد و هفـت و نـود وسـه 
مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  ۲۰68 فرعـی از  اراضی قندشـتن  پلاک ۲۲5 
اصلـی دهسـتان اربعـه واقع در خراسـان رضوی بخش یک حـوزه ثبت ملک 
تربـت حیدریـه از مالکیـت رسـمی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه 
موجـب مـاده ۳ قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی و مـاده 1۳ قانـون آئیـن نامه مربوطـه این آگهـی در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها 
منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته 
باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی تا دو مـاه اعتراض خـود را به این 
اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض باید  
ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل 
تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا 
معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل را ارائه نکند 
اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صـدور سـند 

مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/8/۲. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/8/18
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511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانـون و مـاده 1۳ آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد سـند رسمی . نظر به دستور مواد 
1 و ۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مصـوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره 14۰16۰۳۰6۰۰6۰۰۳۳۲۳  
هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه 
ثبـت ملـک تربت حیدریـه تصرفات  مالکانـه و بلامعارض متقاضـی آقای علی 
اصغـر زنده فدیهه فرزند محمدحسـین به شـماره شناسـنامه ۰6۹۰۳۰6۳85  
صادره از تربت حیدریه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 
16۰ متـر مربـع ) یکصـد و شـصت مترمربع( قسـمتی از پلاکــ 154 فرعی از 
اراضـی دیزقنـد  پـلاک۲۳1 اصلـی دهسـتان اربعه واقـع در خراسـان رضوی 
بخـش یـک حوزه ثبـت ملک تربـت حیدریه خریـداری مع الواسـطه از مالک 
رسـمی غلامرضـا صفارنیـا محـرز گردیده اسـت. لذا بـه موجب مـاده ۳ قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و 
مـاده 1۳ قانـون آئیـن نامه مربوطـه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز 
از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهـد که در 
ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در 
صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، گواهـی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت 
بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/8/۲. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/8/18
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اهدای عضو بیمار مرگ مغزی اهل 
تربت حیدریه جان ۶ نفر را نجات داد

فراهم آوری  واحد  مسوول 
اعضای پیوندی دانشــگاه 
مشــهد  پزشــکی  علوم 
گفت: اهــدای عضو بیمار 
مــرگ مغزی 4۹ ســاله 
تربت  ساکن  مغزی  مرگ 
حیدریــه موجــب نجات 
ادامه زندگــی 6 بیمار  و 

نیازمند عضو شد.
به گزارش دانشگاه علوم پزشکی مشهد دکتر ابراهیم خالقی 
افزود: در هزار و دویست و چهل و ششمین عمل اهدای عضو 
از اهداکننــده مرگ مغزی این دانشــگاه، مرحوم حبیب الله 
حســن آبادی ، بیمار مرگ مغزی معرفی شده از بیمارستان 
امام حســین )ع( تربت حیدریه پــس از تایید مرگ مغزی و 
کســب رضایت خانواده اش، در بیمارســتان منتصریه مشهد 

تحت عمل جراحی اهدای عضو قرار گرفت.
وی ادامه داد: کلیه های این بیمار مرگ مغزی در بیمارستان 
منتصریه به ۲ مرد 61 ساله ساکن فردوس و مشهد که سالها 
از نارســایی کلیه رنج می بردند و با دیالیز تحت درمان بودند 

اهدا و پیوند شد.
مســوول واحد فراهــم آوری اعضای پیوندی دانشــگاه علوم 
پزشکی مشــهد گفت: کبد زنده یاد حسن آبادی برای پیوند 

به دانشگاه علوم پزشکی شیراز ارسال شد.
خالقی افزود: قرنیه های این بیمار مرگ مغزی برای پیوند به 
بانک چشم دانشگاه علوم پزشکی مشهد و قسمتی از پوست 
وی برای پیوند به بیماران بخش ســوختگی بیمارستان امام 

رضا)ع( مشهد ارسال شد.
واحد پیوند اعضا از بیماران مرگ مغزی دانشگاه علوم پزشکی 
مشــهد که شمال شــرق کشور را زیر پوشــش دارد از سال 

1۳8۰ فعالیت خود را آغاز کرده است.

قیمت مسکن در نیمه دوم سال 
افزایش خواهد داشت

انبوه سازان  انجمن  رئیس 
خراســان رضــوی گفت: 
در 6 ماه گذشــته بخش 
مســکن بیــن 5 تــا 1۰ 
درصد افزایــش قیمت را 
تجربه کــرد و پیش بینی 
می شود که در 6 ماه دوم 
سال جاری نیز با افزایش 

قیمت روبه رو خواهد بود.
محمود پژوم در گفت  وگو با ایســنا در خصوص وضعیت بازار 
مســکن در نیمه دوم سال جاری اظهار کرد: در 6 ماه گذشته 
با توجه به تورم  و افزایش دســتمزدها به  طور طبیعی بخش 
مســکن بین 5 تا 1۰ درصد افزایش قیمــت را تجربه کرد و 
پیش بینی می شود که در 6 ماه دوم سال جاری نیز با افزایش 

قیمت رو به رو خواهد بود.
وی افزد: با توجه به اینکه نیاز به مســکن روز به روز بیشــتر 
می شود در نتیجه در بازار نیز به دلایل مختلف قیمت مسکن 
افزایش پیدا می کنــد. در حال حاضر اگرچــه قیمت مصالح  

افزایش داشته، اما در قیمت زمین با رکود رو به رو هستیم.
رئیس انجمن انبوه ســازان خراســان رضوی بیان کرد: پیش 
بینی می شود در 6 ماهه دوم سال جاری قیمت زمین افزایش 
چندانی نداشته باشد، اما ممکن است بر اساس سنوات گذشته 
در دو ماه اخر سال به لحاظ اخذ پروانه های جدید قیمت زمین 

به صورت خیلی مختصر و با شیب خیلی کم تغییر کند.
پژوم با اشاره به اینکه خراسان رضوی به ۹۰ هزار مسکن نیاز 
دارد، بیــان کرد: در حال حاضر نهضت ملی مســکن در حد 
اجرای فوندانســیون است و هم اکنون پاسخگوی نیاز استان 
نیســت.  به نظر بنده بعید است بیش از ۲ میلیون ساختمان 
با کیفیت در مدت  4 ســال در کشور احداث شود، البته اگر 
زمین های 5۰ تا 1۰۰ متر در روســتاها و ســایر بخش های 
دیگر اســتان جزو آمارها بیاید ممکن است 4 میلیون مسکن 
تولید شــود، اما با توجه به وضعیت تولید مصالح، اکیپ های 
فنی، سازمان های خدمت رسان، وضعیت تسهیلات بانک ها و 
.. پیش بینی بنده بر این است حداکثر ۲ میلیون ساختمان با 

کیفیت احداث شود.

مشهد، قطب پیوند و اهدای عضو
اهــدای عضو و نجات افــراد نیازمند عضو، 
اقدامی خداپسندانه است که فرصتی دوباره 
برای زندگی و نفس کشیدن به آنان می دهد 
و بدون تردید این کار برای همیشه ماندگار و 

تمرینی زیبا برای بخشندگی است.
به گزارش ایرنا، نجات جان انســان ها امری 
بسیار مهم و ارزشــمند است به طوری که 
دین مبین اســلام نیز بر آن تاکید کرده و 
قرآن کریم در آیه ۳۲ ســوره مائده، نجات 
جان یک انسان را برابر با نجات جان تمامی 
انسان ها دانسته است که بر این اساس علما 
و مراجع شیعه نیز با صدور فتواهایی مبنی بر 
جواز اهدا و پیوند اعضا، موانع را از پیش روی 

توسعه این امر انسان دوستانه برداشته اند.
به گفته رییس بانک ســلول، بافت و عضو 
مرکز تحقیقات پزشکی قانونی کشور، اهدای 
نسوج و بافت هر فرد متوفی می تواند جان 
4۰ نفــر از افراد نیازمند عضــو را که بر اثر 
مشکلات و بیماری های مختلف ارتوپدی، 
ســوانح و سوختگی و قلبی، از زندگی قطع 
امید کرده اند، نجات دهد و یا حداقل کیفیت 

زندگی دریافت کننده را افزایش دهد.
ایران، دارنده رتبه نخست اهدای عضو 

در آسیا 
ایران رتبه نخســت آسیا را در زمینه اهدای 
عضو از مرگ مغزی داشته و امکان انجام انواع 
و اقسام پیوند اعضا را نیز دارد و نیازی نیست 
که بیماران برای دریافت عضو از کشور خارج 
شــوند در حالی که بسیاری از کشورها این 
امکان را ندارند و این شــرایط افتخارآمیز از 

دستاوردهای انقلاب اسلامی است.
هم اکنون 6۳ مرکز اهدای عضو در کشور دایر 
است که از لحاظ آمار در بین دانشگاه های با 
جمعیت زیر پوشش بالای سه میلیون نفر، 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد پس از شیراز، 
بیشترین تعداد اهدای عضو را در کشور دارد.
عمل پیوند عضو در دانشــگاه های خاصی 
انجام می شــود که در کشــور حــدود 1۹ 
دانشــگاه علوم پزشکی، عمل پیوند عضو را 
انجام می دهند که در بیشتر این دانشگاه ها 
پیوند کلیه نیز انجام می شــود، اما تنها سه 
مرکز تهران، شــیراز و مشهد قادر به انجام 

عمل پیوند تمام اعضا هستند.
مشهد، قطب پیوند و اهدای عضو در 

شرق و شمالشرق کشور
واحــد پیوند اعضا از بیمــاران مرگ مغزی 
در بیمارســتان پیوند اعضای »منتصریه« 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد به عنوان قطب 
اهدای عضو و پیوند اعضا در شرق و شمال 
شرق کشور، از سال 1۳8۰ راه اندازی شده 
و اســتان های سه گانه خراسان و همچنین 
استان های گلستان، سمنان، کرمان، زاهدان، 

سیستان و بلوچستان را زیر پوشش دارد.
بر این اساس کلیه بیمارانی که در این استان 
ها دچار مرگ مغزی می شوند، پس از جلب 
رضایت خانواده آنان برای فرایند اهدا و پیوند 
عضو به بیمارســتان منتصریه مشهد اعزام 

می شوند.
رییس بیمارستان منتصریه مشهد به ایرنا 
گفت: شاخص اهدای عضو در کشور در سال 
1۳8۰ و همزمان با نخستین پیوند عضو از 
بیمار مغزی یک بــه ازای یک میلیون نفر 
جمعیت بود که اکنون میانگین این شاخص 
)پــی. ام. پی( در کشــور 11 و در اســتان 
خراسان رضوی 1۷ اســت که این رقم در 
مشهد ۲ برابر میانگین کشوری، یعنی ۲1 

اهدا به ازای هر میلیون جمعیت است.
دکتر محســن علی اکبریان افزود: افزایش 
چشمگیر شاخص اهدای عضو در واحد پیوند 

اعضای دانشگاه علوم پزشکی مشهد ناشی از 
سه عامل رضایت خانواده ها، فعالیت رسانه ها 
و همچنین توانایی بالای این دانشگاه در پیوند 
عضو است. وی ادامه داد: در دهه 8۰ تنها اهدا 
و پیوند کلیه، قرنیه، پوست، قلب و پانکرانس 
در ایــن بیمارســتان انجام می شــد که با 
پیشرفت های صورت گرفته اکنون عمل پیوند 
کبد، ریه، پیوند همزمان کبد و کلیه، پیوند 

همزمان کلیه و پانکراس نیز انجام می شود.
رییس بیمارســتان منتصریه با بیان اینکه 
هم اینک بیشــتر عمل های پیوند اعضا در 
مشــهد قابل انجام اســت، افزود: برداشت 
قلب در بیمارســتان منتصریه و پیوند آن 
در بیمارســتان امام رضا)ع(، برداشت قرنیه 
در بیمارســتان منتصریه و پیونــد آن در 
بیمارســتان خاتم الانبیا )ص( و یا در بانک 

چشم دانشگاه علوم پزشکی انجام می شود.
وی ادامــه داد: پیوند کبد، پانکراس و کلیه، 
پیوند همزمان کبد و کلیه و همچنین پیوند 
همزمان کلیه و پانکراس نیز در بیمارستان 
منتصریــه و پیوند قلب، ریه و پوســت در 

بیمارســتان امام رضا)ع( مشهد صورت می 
گیرد.

دکتر علی اکبریــان در خصوص چگونگی 
آگاهــی واحدهــای پیوند و اهــدای عضو 
بیمارســتان از بیماران مرگ مغزی، گفت: 
شناسایی بیماران مرگ مغزی به سه روش 
بررسی حضوری و یا تلفنی بخش های آی 
ســی یوی بیمارستانها توســط بازرسان و 
یا از طریق گزارش های دریافتی از ســوی 

بیمارستان ها صورت می گیرد.
اهدای بیش از پنج هزار عضو و بافت به 

نیازمندان عضو در مشهد
رییس بیمارســتان منتصریه با بیان اینکه 
خراســان رضوی در راستای فرهنگ سازی 
اهدای عضو پیشــتاز اســت، گفت: از زمان 
راه اندازی واحد پیوند اعضای بیماران مرگ 
مغزی در دانشــگاه علوم پزشــکی مشهد 
تاکنون هزار و ۲45 مورد مرگ مغزی منجر 
به پیوند شده است که در مجموع پنج هزار 
و ۲۹4 عضو و بافت به نیازمندان عضو اهدا و 
پیوند شده است که این امر نشان از فرهنگ 

سازی مطلوب در جامعه دارد.
علی اکبریان افزود: طی این مدت بیشترین 
پیوند اعضا مربوط به کلیــه با هزار و 645 
مورد و بیشترین پیوند بافت مربوط به قرنیه 

چشم با هزار و ۳1۹ مورد بوده است.
وی ادامه داد: از این تعداد اهدای عضو، هزار 
و 1۰8 مورد پیوند پوست، 515 مورد پیوند 
کبــد، ۹8 مورد پیوند قلب، 1۹ مورد پیوند 
کلیه و پانکراس)لوزالمعده( همزمان باهم، 
هشت مورد پیوند پانکراس یا لوزالمعده، سه 
مورد پیوند ریه و هفت مورد پیوند همزمان 

کلیه و کبد انجام شده است.
رییس بیمارستان منتصریه مشهد با بیان 
اینکه بیشترین عضو ارسالی از این مرکز کبد 

اهدایی بوده است، مقصد بیشترین اعضای 
ارسالی را مرکز پیوند عضو شیراز عنوان کرد 
و گفت: از مجموع اعضای اهدایی یاد شده، 
561 مورد شامل 45۹ کبد، ۹۰ کلیه، 6 قلب 
و 6 پانکراس به مراکز پیوند عضو در تهران 
و شــیراز ارسال شده است زیرا یا در مشهد 
گیرنده آن عضو وجود نداشته  و یا متقاضیان 
دریافت عضــو پیوندی در مراکز یادشــده 

بدحال تر بوده اند.
دکتر علی اکبریان با بیان اینکه بیشــترین 
مرگ های مغزی  مربــوط به رده ۳۰ تا 55 
ســاله ها اســت، ادامه داد: از سال 1۳8۰ 
تاکنون رده سنی اهداکنندگان مرگ مغزی 
بین 6 ماهه تا ۷۳ ساله بوده است که در سال 
14۰۰ کمترین سن بیمار مرگ مغزی 1.5 
سال و بالاترین سن بیمار مرگ مغزی ۷۳ 

سال بوده است.
افزایش 10 درصدی آمار اهدای عضو 

در سال جاری
مســوول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی 
بیمارستان منتصریه دانشگاه علوم پزشکی 

مشهد گفت: در 6 ماهه نخست پارسال 66 
مورد مرگ مغزی منجر به پیوند شده که این 
رقم در نیمه امسال با رشد 1۰ درصدی به 

۷۰ مورد رسیده است.
دکتر ابراهیم خالقی افزود: از ابتدای امسال 
تاکنون ۷8 مورد مرگ مغزی منجر به پیوند 
ثبت شــده، ۳18 عضــو و بافت به بیماران 
نیازمند عضــو اهدا و پیوند زده شــده که 
بیشترین پیوند عضو مربوط به کلیه با 44 
مورد و بیشــترین بافت پیوندی مربوط به 

بافت قرنیه با 1۲۳ مورد بوده است.
وی بــا بیان اینکه از این تعداد اهدای عضو، 
4۰ مورد پیوند کبد، 8۲ مورد پوست، پنج 
مورد قلب، ۲ مــورد پیوند همزمان کلیه و 
پانکراس، یک مورد پیونــد پانکراس، اهدا 
و پیوند شــده است، افزود: همچنین از این 
تعداد اهدای عضو، ۲1 عضو شامل ۲ کلیه و 
18 کبد و یک مورد قلب به مراکز پیوند عضو 

در تهران و شیراز ارسال شده است.
افزایش بیش از ۷0 درصدی رضایت 

خانواده ها برای اهدای عضو 
اهدای عضو، یک تصمیم بســیار مهم برای 
فرد اهدا کننده و یا خانواده اش است و به طور 
معمول چالش های احساسی بسیاری در این 
مسیر وجود دارد که می توان با فرهنگ سازی 
و تبییــن اهمیت این تصمیم، که زیباترین 
جلوه از ایثار و ازخودگذشتگی است، بخش 
قابل توجهی از این چالش های احساسی را 

مدیریت کرد.
مســوول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی 
بیمارستان منتصریه دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد گفت: رضایت خانواده بیماران مرگ 
مغزی مهمترین شــرط در اهدای عضو این 
افراد اســت که در دهه 8۰ میزان رضایت 
خانواده ها کمتر از ۳۰ درصد بود اما اکنون 

این عدد به بیش از ۷۰ درصد رسیده است 
و برای درصد باقی مانده باید فرهنگســازی 

صورت گیرد.
دکتر خالقــی افزود: در ابتــدا خانواده های 
بیماران مرگ مغــزی با این تصور غلط که 
ممکن اســت بیمار مرگ مغزی به زندگی 
برگردد از اهــدای عضو عزیزان خود امتناع 
می کردند که با اطلاع رســانی و آگاه سازی 
از طریق رسانه ها، اکنون اهدای عضو به یک 

شاخص و نماد ایثار تبدیل شده است.
وی ادامــه داد: مردم مــا روحیه نیکوکاری 
بالایی دارند که تنها باید از طریق رســانه ها 
فرهنگ سازی بیشتری صورت گیرد تا آنها 
مجاب شــوند که مرگ مغزی معادل مرگ 
است و با اهدای عضو بیماران مرگ مغزی، 
می توان زندگی عــاری از بیماری و درد و 
رنج را به چشــم به راهان و نیازمندان عضو 

پیوندی اهدا کرد.
ثبت نام بیش از 100 هزار نفر داوطلب 

اهدای عضو 
مســوول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی 
بیمارستان منتصریه با بیان اینکه تا کنون 
بیش از 1۰۰ هزار نفر در ســامانه دانشگاه 
علوم پزشــکی مشــهد، رضایت خــود را 
برای اهدای عضــو اعلام کرده انــد، افزود: 
 علاقه منــدان می توانند از طریق نشــانی:

بــرای   http//hospital.mums.ac.ir

دریافت کارت اهدای عضو اقدام نمایند.
خالقی افزود: امسال ۷8 بیمار مرگ مغزی 
اهداگر عضو داشته ایم که بیش از ۹۰ درصد 
آنها دارای کارت اهــدای عضو بوده و یا در 
زمان حیات خود به صورت شفاهی رضایت 
خود را برای اهدای عضو به خانواده هایشان 
اعلام کرده بودند و بقیه موارد تنها با رضایت 

والدین صورت گرفته است.
فوت سالانه حدود 3300 نفر از 

نیازمندان عضو
طبق اعلام نایب رییس هیات مدیره انجمن 
اهدای عضو ایرانیان، ســالانه پنج تا هشت 
هزار نفر در کشور دچار مرگ مغزی می شوند 
که طبق آمار جهانی نصف این تعداد قابلیت 
اهدای عضو دارند و هر ساله سه هزار نفر با 
اعضای سالم مرگ مغزی می شوند که از این 

تعداد هزار نفر عضو اهدا می کنند.
به گفته دکتر امید قبادی هر فردی که دچار 
مرگ مغزی می شود، هشت عضو سالم دارد 
که می تواند اهدا کند اما ممکن است به دلیل 
اتلاف زمان بــرای دریافت رضایت و پایین 
آمدن کیفیت اعضا به وسیله سموم مغزی، 

تنها سه عضو قابلیت اهدا پیدا کند.
با توجه به آمارهای موجــود حدود 6 هزار 
عضو در سال اهدا نمی شود و به صورت کاملا 
سالم خاکسپاری می شود که آمار بالا و البته 

قابل تاملی است.
مســوول واحد فراهم آوری اعضای پیوندی 
بیمارستان منتصریه مشهد با بیان اینکه به 
طــور معمول در دنیا و همچنیــن در ایران 
نسبت تعداد بیماران نیازمند عضو بیشتر از 
میزان بیماران مرگ مغزی اســت، گفت: بر 
اساس اعلام وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی، روزانه 1۰ نفر بیمار نیازمند عضو به 

لیست انتظار پیوند عضو اضافه می شوند.
دکتــر خالقی افــزود: همچنین بــا وجود 
پیشرفت فراوانی که در زمینه اهدای عضو 
و پیوند در کشور داشته ایم روزانه بین هشت 
تا 1۰ نفر و ســالانه سه هزار و ۳۰۰ نفر به 
دلیل عدم دریافت عضو پیوندی جان خود را 
از دست می دهند که بیشترین میزان فوتی ها 

مربوط به بیماران نیازمند کلیه است.

شهردار مشهد: مردم مشهد ما را در برابر خیل عظیم زائران روسفید کردند
شهردار مشهد گفت: مردم مشهد ما را در برابر 
خیل عظیم زائران روسفید کردند؛ زمانی که 
مردم درب خانه ها را بــه روی زوار باز کردند، 
ثابت کردند که شرافت، زندگی و آبروی ما برای 
زائر امام رضا)ع( است. سیدعبدالله ارجائی ، در 
مراسم تقدیر از خدمتگزاران اربعین حسینی 
و دهه پایانی صفر اظهار کرد: همکارانم باعث 

افتخار مشهد و ایران شدند. از زحمات پاکبان ها 
و راهنمایان زائر و اتوبوســران ها که به واسطه 
ناهماهنگی های صــورت گرفته میان ایران و 
عراق شرمنده آن ها شدیم نیز تشکر می کنم. 
وی افزود: همکارانــم در دهه پایانی ماه صفر 
سنگ تمام گذاشته و مردم مشهد ما را در برابر 
خیل عظیم زائران روسفید کردند. زمانی که 

مــردم درب خانه ها را به روی مردم باز کردند، 
ثابت کردند که شــرافت، زندگی و آبروی ما 
برای زائر امام رضا)ع( است.همچنین محمدرضا 
مومنی، رئیس ستاد اربعین شهرداری مشهد 
در این مراسم بیان کرد: در اربعین سال جاری 
کاروانی بالــغ بر هزار نفر از همــکاران ما در 
شهرداری مشهد به سمت عراق عزیمت کردند.
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده ۳ قانون و مـاده 1۳ آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 14۰16۰۳۰6۰۲1۰۰۰41۲ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای 
غلامرضـا زراعتـی فرزنـد علـی  بـه شـماره شناسـنامه 115۳۰ صـادره از 
تهـران درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 65/54 متـر مربـع 
قسـمتی ازپـلاک 4۰ فرعـی از 4  اصلـی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی بانـو کوچک محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 
خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/8/۲. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/8/1۷

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/2 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 1۳  آگهـی موضـوع مـاده ۳ 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره  
14۰16۰۳۰6۰۰6۰۰۳۲۹۷ هیـات اول موضـوع مـاده یک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای علـی اصغـر عبدالـه زاده فرزنـد محمـد بـه 
شـماره شناسـنامه 6 صـادره از  تربـت حیدریـه نسـبت به ششـدانگ یک 
بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 1۷۰/5۲ متر مربـع ) یکصد وهفتـاد وپنجاه 

ودو صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ  ۹۳1 فرعـی از اراضـی مظفریـه 
پـلاک ۲۳8 اصلـی دهسـتان اربعـه واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یک 
حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه خریـداری از مالـک رسـمی رمضانعلی 
کارگـزاری محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه موجـب مـاده ۳ قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
1۳ قانـون آئیـن نامـه مربوطه این آگهـی در دو نوبت به فاصلـه 15 روز از 
طریـق روزنامـه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تـا در صورتیکه 
اشـخاص ذینفـع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی تـا دو مـاه اعتراض خـود را بـه ایـن اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد.  معترض باید  ظـرف یک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که 
در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض، 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/8/۲

تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/8/18
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 1۳  آگهـی موضـوع مـاده ۳ 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و ۳ قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابر رای شـماره 
14۰16۰۳۰6۰۰6۰۰۳41۰ هیـات اول موضـوع مـاده یک قانـون مذکور 
مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک تربـت حیدریه تصرفـات  مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای  جـواد صـادق فرزند غلامحسـین به شـماره 
شناسـنامه 4۰5 صـادره از تربـت حیدریـه نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب 
منـزل بـه مسـاحت ۷۹ متـر مربـع ) هفتـاد و نـه مترمربـع( قسـمتی از 
پلاکــ ۳68 فرعـی  از اراضـی دیزقنـد پـلاک ۲۳1 اصلـی دهسـتان اربعه 
واقـع در خراسـان رضـوی بخـش یـک حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریه 
خریـداری مـع الواسـطه از مالک رسـمی احمدرضـا لطفی محـرز گردیده 
اسـت. لـذا بـه موجب مـاده ۳ قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی اراضی 

و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 1۳ قانـون آئین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلـی و 
کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای 
اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی 
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره ثبـت محـل وقوع ملک تسـلیم 
و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و 
گواهـی دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در این صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی 
کـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض، گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکند اداره ثبـت مبادرت به 
صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه 

متضـرر به دادگاه نیسـت. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 14۰1/8/۲

تاریخ انتشار نوبت دوم: 14۰1/8/18
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

511/6آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه خانـم معصومـه وکیلـی ازغنـدی فرزنـد محمدحسـین 
باسـتناد ۲ برگـه استشـهادیه منضـم بـه فـرم تعهـد جهـت دریافت سـند 
مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعـه نمـوده و مدعی اسـت 
سـند مالکیـت یک دانگ مشـاع از ششـدانگ اعیان پـلاک ۳۰8۲۰ فرعی 
از ۲۳۲ اصلـی بخـش ۹ مشـهد کـه متعلـق به نامبـرده می باشـد به علت 
سـهل انـگاری مفقـود گردیده اسـت . با بررسـی دفتـر املاک معلوم شـد 
یـک دانـگ مشـاع از ششـدانگ مالکیـت  اعیان  نامبـرده در ذیل شـماره 
دفتـر امـلاک 1۳۰1 صفحـه ۳۷۷  شـماره ثبت ۲۳۹۷8۹ بـه نام معصومه 
وکیلـی ازغنـدی فرزنـد محمدحسـین ثبـت وسـند مالکیـت بـه شـماره 
چاپـی ۷۷۲۰5۹ سـری د سـال ۹1 صـادر گردیـده اسـت . دفتـر امـلاک 
بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد و این بخشـنامه به اسـتناد مـاده 1۲۰ آئین 
نامـه قانـون ثبـت امـلاک صـادر گردیـد . لـذا مراتب یـک نوبـت آگهی و 
متذکـر مـی گـردد هرکس نسـبت به ملـک مورد آگهـی معاملـه ای انجام 
داده یـا مدعـی وجود سـند مالکیت نزد خود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز 
از تاریـخ انتشـار ایـن آگهـی اعتراض کتبی خود را به پیوسـت اصل سـند 
مالکیـت یا سـند معامله رسـمی به ایـن اداره تسـلیم نماید. بدیهی اسـت 
در صـورت عـدم اعتـراض در مهلـت مقرر و یا وصـول اعتراض بـدون ارائه 
سـند مالکیـت یـا سـند معاملـه رسـمی نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت 

المثنـی و تسـلیم آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف4۰۷ 
علی فضلی-مدیر اداره ثبت اسناد و املاک  منطقه یک مشهد

وام هایی با تضمین پولی که قرار بود سرمایه گذاری شود!

تهدیدی بزرگ برای پرسپولیس
باشگاه پرسپولیس در حالی اقدام به دریافت 
وام های کلان از یــک بانک کرده که بحث 
محل تأمین منابع برای بازپرداخت این مبالغ 
به علامت سؤال بزرگی در این باشگاه تبدیل 
شده است.به گزارش تسنیم، »بی پولی« واژه 
آشنای ســرخابی های پایتخت در سال های 
اخیر بوده است. دو باشگاهی که از سال های 
گذشته به صورت مســتقیم و غیرمستقیم 
دست شان در جیب دولت بوده و حالا با ورود 
به بورس، احتمالاً چشم شان به جیب مردم 
است! باشــگاه های استقلال و پرسپولیس از 
اسفند ماه سال جاری و شروع پذیره نویسی، 
رسماً وارد بورس شدند و 1۰ درصد از سهام 
دو باشگاه به ســهامداران واگذار شد تا گام 
بلندی برای تحقق رؤیای خصوصی شــدن 
سرخابی ها برداشته شود، اما دوباره همه چیز 
خوب پیش نرفت و نمادهای دو باشگاه پس 
از بازگشایی در شهریور ماه تا به امروز روزگار 
سرخی را پشت سر  می گذارند و حدود ۲5 تا 

۳۰ درصد دچار افُت شدند.
پرسپولیس و استقلال اما سرخوش از درآمد 
۳5۰ میلیاردی از بورس، نقل و انتقالات پرُسر و 
صدایی را در ابتدای فصل پشت سر گذاشتند 
و حالا با هزینه ها، بدهی ها و مشکلات عجیبی 
مواجه هستند. باشگاه استقلال که به گفته 
فتح الله زاده حدود ۲۰۰ میلیارد بدهی دارد و 
با پرونده های متعدد بین المللی، استراماچونی، 

پادوانی، گابریل پین و یک باشــگاه بلژیکی 
مواجه است و باشگاه پرسپولیس نیز در انتظار 
رأی نهایی و حدود 866 هزار یورویی بوژیدار 

 .CAS رادوشویچ در دادگاه
جدا از بدهی های پرســپولیس و اســتقلال 
در پرونده هــای بین المللی، در روزهای اخیر 
شاهد یک اتفاق جدید در باشگاه پرسپولیس 
هستیم. دریافت وام های چندین میلیاردی 
برای اداره امور باشــگاه با تضمین پول های 
بورس! اتفاقی که در صورت عدم مدیریت از 
سوی مدیران باشگاه می تواند منجر به هدر 

رفتن درآمد بورسی سرخپوشان شود.
باشگاه پرسپولیس که پس از ورود به بورس 
ابتدا کارگروهی برای تصمیم گیری در مورد 
درآمد بورسی این باشگاه تشکیل داده بود، در 
نهایت پس از پرداخت بخشی از بدهی های 
باشــگاه، بخــش عمــده ای از درآمد ۳5۰ 

میلیاردی خود را در یک بانک سرمایه گذاری 
کرد و به تضمین همین پول، وام های چندین 
میلیاردی گرفت که حالا محل تأمین منابع 

برای بازپرداخت این وام ها جای سؤال دارد.
سرخپوشان پنج وام به مجموع ارزش 1۳8 
میلیارد تومان از یک بانک دریافت کرده اند که 
با احتساب سود 18 درصدی، باید به مرور تا 
سال آینده مبلغی بیش از 151 میلیارد تومان 
به این بانک بازگردانند. از این میزان اما سه وام 
باشگاه پرسپولیس به ارزش های 4۲ میلیارد 
تومان، ۳۳ میلیــارد و 6۰۰ میلیون تومان و 
۳۰ میلیارد تومان بایــد به صورت یک جا و 
در تاریخ های 8 تیر مــاه 14۰۲، ۳۰ تیر ماه 
14۰۲ و ۲۷ آبــان 14۰1 به بانک پرداخت 
شــود. موضوعی که به نظر می رسد با اضافه 
شــدن هزینه های جاری باشگاه و همچنین 
پرونده های بین المللی به یک مشکل بزرگ 

برای پرسپولیس تبدیل خواهد شد.
به طور مثال با توجه به جدول زیر که توسط 
خود باشگاه پرسپولیس منتشر شده است به 
سادگی متوجه می شویم سرخپوشان باید در 
تیر ماه سال آینده مبلغی بیش از ۹۰ میلیارد 
تومان بــرای بازپرداخت دو وام خود به بانک 
پرداخت کنند! مبلغی که اگر توسط باشگاه 
پرسپولیس پرداخت نشود، با توجه به تضمین 
سپرده این باشگاه از محل درآمدهای بورسی 
سرخپوشان برداشت خواهد شد. اتفاقی که 
می توانــد به مرور زمان باعــث از بین رفتن 
پشتوانه مالی کنونی باشگاه نیز شود و دوباره 

»روز از نو، روزی از نو!«
مدیران باشــگاه پرسپولیس در اولین آزمون 
خود بــرای بازپرداخت وام هــای کلان خود 
نیــز بایــد در تاریخ ۲۷ آبان مــاه مبلغ ۳1 
میلیارد و ۳81 میلیون تومان به بانک خود 
برگردانند و باید دید در شــرایطی که وضع 
مالی سرخپوشان تعریف چندانی ندارد، این 
باشگاه در اولین آزمون خود سربلند خواهد 
بود یا خیر. پرسپولیســی ها در فصل جاری 
نیز به دلیل اختلاف با کارگزار، مستقلاً اقدام 
به عقد قرارداد اسپانسری کرده اند و باید دید 
درآمدهای این باشــگاه در این فصل کفاف 
پرداخت وام های باشگاه و هزینه های جاری را 
خواهد داد یا درآمدهای بورسی سرخپوشان به 

خطر خواهد افتاد!

فتح الله زاده: بدهی های استقلال مربوط به دوره آجورلو نیست
علی فتح الله زاده مدیرعامل باشگاه استقلال 
اعلام کرد، تمام بدهی های این باشگاه برای 
دوره ریاســت مصطفی آجورلو نیســت.به 
گزارش تسنیم، فتح الله زاده درباره بدهی های 
سنگین باشــگاه استقلال اظهار داشت: چه 
کسی بدهی ها را اعلام کرده است؟ ما شفاف 
صحبت می کنیم. این بدهی ها مهم نیستند. 

مدیر قبلی زحمت کشــیده است و ما هم 
آمده ایم که مشکلات را حل کنیم. در مورد 
مطالبات بازیکنان به آنها پیغام فرستادم که 
فرصت دهند. در چند روز آینده با بازیکنان 
صحبت خواهــم کرد. مدیرعامل باشــگاه 
استقلال راجع به بدهی های این باشگاه خاطر 
نشان کرد: ســخت ترین بدهی برای دو نفر 

اســت که برای اولی پنج روز بیشتر فرصت 
ندارم. همه مطالبــات از جمله پول انتقال 
محبی پرداخت خواهد شد. اجازه دهید در 
مــورد بدهی این دو نفر چیزی نگویم چون 
ممکن است مشــکلاتی پیش بیاید. زمان 
پرداخت بدهی استراماچونی گذشته است و 

در حال ضرر دادن هستیم. 

محمدصادق فیروزپور قهرمان کشتی 
آزاد امیدهای جهان شد

نماینده وزن ۷4 کیلوگرم ایران 
به مدال طلای رقابت های زیر 
۲۳ سال قهرمانی جهان رسید.

اعزامی  خبرنــگار  گزارش  به 
ایسنا از اسپانیا، در ادامه رقابت 
های 5 وزن دوم کشــتی آزاد 
زیر ۲۳ سال قهرمانی جهان در 

اســپانیا، محمدصادق فیروزپور نماینده وزن ۷4 کیلوگرم در دیدار 
فینال برابر حاجی مراد گادژیف از آذربایجان به روی تشک رفت و در 
پایان با ارائه نمایشی بسیار خوب با نتیجه 5 بر ۲ به برتری رسید و 

دومین مدال طلای ایران در این رقابت ها را بر گردن آویخت.
فیروزپور پیش از این در دور مقدماتی این وزن که روز گذشته شنبه 
برگزار شد، در دور نخست با نتیجه 1۰ بر صفر آتامیرات چارلیف از 

ترکمنستان را مغلوب کرد. 
 وی در دور دوم با نتیجه 6 بر 4 عصمت جیتفجی از ترکیه را شکست 
داد و در سومین مبارزه مقابل وادیم کوریلنکو از اوکراین با نتیجه 4 
بر صفر به برتری رســید و راهی نیمه نهایی شد. وی در این مرحله 
نیز برابر تموری برواشــویلی از گرجستان به میدان رفت اما حریف 
گرجســتانی به دلیل مصدومیت به روی تشک نیامد تا فیروزپور با 

کسب پیروزی راهی فینال شود.
در ادامه رقابت های روز پایانی کشــتی آزاد زیر ۲۳ ســال قهرمانی 
جهان در اسپانیا، امیرحسین فیروز پور در ۹۲ و امیررضا معصومی در 
وزن 1۲5 کیلوگرم تا دقایقی دیگر برای کسب مدال طلا به مصاف 

رقبایشان می روند.
آزادکاران ایران در 5 وزن نخســت صاحب یک مدال طلا توســط 
امیرعلی آذرپیرا در ۹۷ کیلوگرم و یک مدال نقره توسط امیرمحمد 

یزدانی در وزن ۷۰ کیلوگرم شدند.

کشتی ایران
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می گیرد آبان   ۳ »خورشید« 
آســمان روز سه شــنبه، ۳ آبان ماه میزبــان پدیده 
خورشیدگرفتگی جزئی است و این پدیده نجومی در 

سراسر کشور قابل مشاهده خواهد بود.
امیرعبــاس شــهدادی، مدیــر واحد فنــاور دهکده 
نجوم پــارک علم و فناوری اســتان کرمــان و دبیر 
انجمن نجوم کرمان در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره 
به خورشــیدگرفتگی جزئی روز سه شنبه، گفت: این 
خورشید گرفتگی و کسوف پیش رو در روز سه شنبه، 
۳ آبان ماه جاری رخ می دهد و این رویداد در آسمان 

سراسر ایران قابل مشاهده است.
وی خورشیدگرفتگی را پدیده ای دانست که به واسطه 
قرار گرفتن ماه در میان خورشــید و زمین و افتادن 

سایه ماه بر روی زمین، رخ می دهد.
شــهدادی ادامه داد: این خورشــیدگرفتگی از حدود 
ســاعت 1۳ و ۳۰ دقیقه روز سه شنبه آغاز می شود و 
تا حدود ساعت 16 ادامه خواهد داشت. اوج گرفت در 

ساعت 15 خواهد بود.
مدیر انجمن نجوم کرمان یادآور شــد: این رخداد 
نجومی در تهران در ســاعت 1۳ و 41 دقیقه آغاز 
می شود و ساعت 14و 58 دقیقه به اوج خود خواهد 
رســید و انتهای گرفت در ســاعت 16 و ۹ دقیقه 

است.
وی خورشیدگرفتگی روز ۳ آبان ماه را از نوع »گرفت 
جزئــی« عنوان کرد و یادآور شــد: کســوف جزئی 
زمانی رخ می دهد که ماه بین زمین و خورشــید قرار 
می گیرد، اما قرص ماه فقط جزئی از قرص خورشــید 

را می پوشاند.
شــهدادی بــا تاکید بــر اینکه هــر ســاله ۲ تا 5 

خورشیدگرفتگی رخ می دهد، خورشیدگرفتگی بعدی 
قابل رصد را در روز ۳1 فروردین ماه 14۰۲ دانست.

مدیر واحد فناور دهکده نجــوم پارک علم و فناوری 
استان کرمان با اشاره به رصد پدیده خورشیدگرفتگی 
در روز ۳ آبان مــاه، توضیح داد: این پدیده نجومی با 
چشم غیر مسلح قابل رصد اســت؛ از این رو رعایت 
نکات ایمنی الزامی است. بهتر است در زمان رصد این 
پدیده از عینک های مخصوص استاندارد رصد خورشید 
استفاده شود. اگر این نوع عینک ها در دستری نبود، 
می توان از عینک های جوشکاری نمره 14 و یا دو لایه 

نمره ۷ استفاده شود.
وی تاکید کرد: اســتفاده از عینــک آفتابی و عکس 
رادیولوژی گزینه مناسبی برای رصد این پدیده نیست 
و در صورت عدم رعایت این نکات، آســیب جدی به 

چشم و بینایی رصدگران وارد می شود.
شهدادی با اشاره به برنامه رصدی، اظهار کرد: به دلیل 
شرایط موجود امکان رصد در سطح شهر نداریم، ولی 
با همکاری آموزش و پرورش دو دبیرســتان فرزانگان 
متوســطه اول و علامــه حلی برنامــه رصد عمومی 

خواهیم داشت.

نچوم

پژوهشگران، نادرترین گروه های شهاب سنگ ها را یافته اند که از فاصله ای 
معادل فاصله نپتون تا زمین سرچشمه می گیرند.

به گزارش آی ای، بر اساس بیانیه مطبوعاتی که توسط موزه تاریخ طبیعی 
لندن منتشــر شد، یک گروه بین المللی از دانشمندان در حال بررسی 
نمونه های سیارک ریوگو هستند که در سال ۲۰۲۰ توسط فضاپیمای 
هایابوسا۲ به زمین آورده شد و اکنون احتمالا به طور تصادفی منشاء آنها 
را یافته اند.پژوهشگران می گویند دانستن منشاء یک شهاب سنگ، کلید 
درک جهان است. کندریت های کربنی مانند شهاب سنگ وینچکمب که 
به زمین سقوط کرد و در سال ۲۰۲1 در گلوسسترشایر بازیابی شد، گروه 
بسیار کمیابی از شهاب سنگ ها هستند که حاوی مواد آلی و اسیدهای 
آمینه هستند که مواد تشکیل دهنده حیات هستند. آنها ابتدایی ترین و 
بکرترین مواد منظومه شمسی هستند و می توانند اطلاعات منحصر به 
فردی در مورد محل تشکیل آب و اجزای 
سازنده حیات و اینکه سیارات از چه چیزی 
ساخته شده اند، ارائه دهند.ستاره شناسان 
در جدیدترین پژوهش های خود دریافتند 
که ســیارک ریوگو در میــان گروهی از 
ســیارک ها به نام »نوع Cb« قرار دارد که میلیاردها کیلومتر دورتر از 
زمین و در لبه نفوذ نور خورشید شکل گرفته اند. این اجرام آسمانی در 
منطقه ای از فضا به نام کمربند کویپر یا شاید حتی دورتز قرار داشته اند.

پروفسور سارا راسل، سرپرست ارشد تحقیقاتی در موزه تاریخ طبیعی که 
در نگارش این مقاله مشارکت داشته است، می گوید: از دهه گذشته ما 
شروع به درک این موضوع کرده ایم که اجرام منظومه شمسی تا چه اندازه 
می توانند به سمت خورشید یا دور از آن حرکت کنند. در حالی که این 
پذیرش عمومی وجود دارد که مواد از بیرون از منظومه شمسی می توانند 
توسط سیاره های غول پیکر این منظومه به داخل کشیده شوند، پژوهش 
ما یکی از اولین پژوهش هایی است که نشان می دهد کمربند سیارکی 

حاوی موادی است که از فاصله نپتون منشاء می گیرند.

کشف نادرترین گروه های شهاب سنگ های دورمنشأ


